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Desember- 
revolusjon 
Studentstyret har kastet sine 

egne og velger å starte med 
blanke ark og fargestifter. 

Etter et usedvanlig samstemt ek
straordinært studentstyremøte 8. 
desember i fjor, ble alle valg til nytt 
arbeidsutvalg annullert — og det 
ble bestemt at det sittende AU skul
le forlenge perioden sin ut til 20. 
januar.

Protestene lot seg ikke vente 
da Stian Jensen ble valgt ved lodd
trekning for det ordninære konsti
tuerende møte.

G
runnlaget for dette ekstra 
ordinære møtet var at stu 
dentrådet ved mat.nat. 
mente at universitetsstyrerepre- 

sentantene Ingulf Nordahl og Marg
aret Araag oppførte seg på en tvil
som måte ved å delta på det kon
stituerende møte.

Istedenfor å diskutere hvorvidt 
det hadde forekommet demokra
tiske feil i avviklinga av det konsti
tuerende møtet, annullerte stu
dentstyret valget til arbeidsutval
get. Den prinsipielle diskusjonen, 
som skulle være utgangspunktet 
for dette møtet, uteble. At det ek
straordinære studentstyret en
stemmig gikk inn for nyvalg, skyl
des nettopp at det konstituerende 
møtet overhode ikke ble diskutert.

D
et forelå ingen faktiske feil 
som skulle tilsi nyvalg. Re 
glementet g/rrom for at uni- 
versitetsstyrerepresentantene kan 

sitte i studentstyret, dog med et 
merkelig forbehold om at de ikke 
bør.

Man kan spørre seg hvorfor Sti
an Jensens støttespillere ikke gikk 
imot omvalg, da dette åpenbart ble 
basert på et uhyre tynt prinsipielt 
grunnlag. I lys av at studentstyre- 
lederen for 1998 etter omvalget 
sannsynligvis ikke kommer til å 
hete Stian Jensen, må dette ha 
vært en taktisk feilmanøver av de 
moderate.

D
ersom denne saken virkelig 
hadde vært av prinsipiell ka 
rakter, ville det blitt nyvalg 
også om Torgeir Knag Fylkesnes 

fra SSL hadde vunnet loddtreknin
gen. Dette ville neppe ha skjedd 
fordi misnøyen åpenbart var rettet 
mot valgets utfall.

Rent pragmatisk kan det se ut 
som om arbeidsutvalget som ble 
valgt på det konstituerende møtet 
ikke ville hatt flertall når det faktisk 
tredte i kraft. I så måte kan De- 
semberrevolusjonen vise seg å 
være konstruktiv. Et omvalg vil 
muligens føre til et mer harmonisk 
studentstyre, der sammensetnin
gen av arbeidsutvalget på en be
dre måte reflekterer utfallet av ur- 
nevalget.

D
et skal aldri være tvil om 
tolkningen av et valgregle 
ment. Under det ekstraordi
nære møtet ble reglementet ka

rakterisert som et makkverk selv 
av sine egne opphavsmenn. Der
som slike situasjoner skal unngås 
i framtida, må det nye studentsty
ret rydde opp i paragrafrotet.

Universitetspolitikk på 
kanten av stupet!

Kronikk av
Geir Jarle Voldmo

“Er det noen flasker her ?”
Yngvar Løchen forteller i sin bok “For
pliktende fantasi” om en gang han var 
kommet omtrent midtveis i en forelesning 
og det banket på døren. En alt annet enn 
forsagt liten gutt på omtrent 10 år trer inn 
i lokalet, avbryter han og spør: “Er det 
noen flasker her ?”

For denne gutten var det universite
tets nytteverdi som hadde betydning. I 
de senere årene har spørsmålet om uni
versitetsutdanningenes nytte kommet' 
opp til diskusjon en rekke ganger ikke 
minst blant studenter og studentpolitike- 
re. Fra begynnelsen av 90-tallet ble uni
versitetsutdanningene brukt som en av
lastning for den store arbeidsledigheten. 
Resultatet var nok at mange studenter 
opplevde mye av undervisningen på uni
versitetene som meningsløs, og dette 
skapte grunnlag for en debatt om nytte
verdien av universitetsutdanningene og 
lengden på disse utdanningene.

Mange studenter tok et eller flere 
grunnfag for å skaffe seg nok poeng for å 
komme inn på høgskoleutdanninger. Man 
samlet poeng og kanskje er poengsam- 
ling også en form for flaskesamling. Nyt
ten var poengene, ikke selve utdanninga.

Det siste tilskuddet i denne debatten 
om universitetsutdanningenes nyttever
di kommer fra det nasjonale universitets
rådet som har foreslått å redusere leng
den på universitetsutdanningene. Målet 
er å gjøre universitetsutdanningene kor
tere og mer spesialisert. Argumentene for 
dette er blant annet at det er nyttig for 
samfunnet at studentene kommer raskere 
ut i arbeid, dessuten er det viktig å gjøre 
de norske universitetsutdanningene kon
kurransedyktig med utdanninger i utlan
det!

PokerspiIlerne i det nasjonale 
universitetsrådet

Det begynner å bli lenge siden jeg hørte 

en kritisk bemerkning fra noen vitenska
pelige ansatte til den markedstilpasnin- 
gen som i dag foregår når det gjelder uni
versitetenes forskning og utdanning. Det 
er derfor betimelig å spørre: Når begynte 
universitetene å være fanebærere for nyt
tetenkning, fritt marked og markedsplas
sen (les: utdanningsmarkedet) som det 
beste stedet å være?

Det finnes neppe noen institusjoner 
verken i offentlig eller privat sektor som 
har større tilpasningsevne til skiftende 
rammevilkår enn universitetene. Univer
sitetenes flørt med den dagsaktuelle poli
tikken, med makthaverne og næringslivet 
har de senere årene glidd ut i et strategisk 
spill om økonomiske ressurser, der dette 
også har blitt institusjonenes eneste mål 
og visjon.

I denne sammenhengen er det ingen 
grunn til å omtale det nasjonale universi
tetsrådet med store bokstaver. Det er tross 
alt ikke noe annet en et organ der univer- 
sitetsrektorer og universitetsdirektører 
spiller poker om studenttilstrømning og 
ressurser.

Etter mitt syn er det ikke universitete
nes oppgave å lefle med det som til en
hver tid oppfattes som samfunnets be
hov. Universitetenes oppgave er snarere 
å være et korrektiv til demokratiet og fler
tallets meninger. Siden det nasjonale uni
versitetsrådet representerer de fire uni
versitetene kan det heller ikke være dette 
organets oppgave å drive fram en mar- 
kedstilpasning av universitetene. Jeg opp
fatter i denne sammenhengen universi
tetsrådets forslag om reduksjon i leng
den på cand.mag.-gradene og hovedfa
gene som et svik mot tanken om at uni
versitetene skal være kulturbærende in
stitusjoner.

Professoral prostitusjon?
Når et samlet professoralt kollegium stil
ler seg bak og støtter et forfall i den 
akademiske standard, så kan ikke dette 
oppfattes som annet enn “akademisk 
og professoral prostitusjon”. Det må 
oppfattes som en hyllest til markeds
kreftene, det fri marked og et knefall for 
næringslivets interesser.

I tillegg synes det å være en utbredt 
oppfatning i de samme kretser at hvis 

man anerkjenner at det finnes et utdan- 
ningsmarked og gjør seg lekker ved å 
hive seg på denne retorikken, så kan 
man fortsette å verne om den hellige 
grunnforskningen. Problemet er imidler
tid at når slangen først er sluppet inn i 
paradiset, så har den en tendens til å 
friste også på andre områder. Resulta
tet kan brått bli at ved å selge utdan
ning så vil forskning også bli en salgs
vare for universitetene. Kravet til inn
tjening vil i neste omgang kvele grunn
forskningen.

Sagt på en annen måte: Tiden er snart 
der da jeg kan peke på min egen veile
der å si: “Nei, dette er ikke interessant 
forskning! Skal du ha noen penger til 
dette for du samle flasker isteden...”.

Kjøpesenter for studenter
Yngvar Løchen er usikker på om den 
unge flaskesamlerens tilnærming til uni
versitetet betyr at det går framover eller 
bakover. For meg ser det imidlertid ut 
som om hele universitetsverdenen snart 
er befolket av “flaskesamlere”, og med 
det knefall universitetene har gjort for 
nyttetenkninga de senere årene er det 
snart en dyd av nødvendighet at framti
dige forskere har lært seg kunsten å 
pelle flasker.

Derfor vil jeg til slutt komme med et 
par gode råd til studenter og student- 
politikere: Vitenskapelige ansatte som 
skuler på den tomme brusflaska de i 
lunsjpausen er antakelig ute etter å fin
ne en finansieringskilde til sitt neste 
forskningsprosjekt. Latt som ingenting 
og la flaska bli stående igjen på bordet!

Når det gjelder professorer som ryn
ker brynene og alvorlig proklamerer at 
Humbolt har betydning for vår univer
sitetstradisjon bør man smile lett over
bærende tilbake. Denne type utsagn er 
uttrykk for professoral narsisisme og 
nødvendig for de ansattes selvbilde. La 
dem leve i villfarelser!

For oss andre gjelder: La oss nyte 
det frie fallet når universitetspolitikken 
åker utfor stupet! Det nye årtusenet vil 
gi den oppvoksende slekt uante mulig
heter i å shoppe utdanning, og i denne 
sammenhengen ønsker universitetene 
å framstå som kjøpesentre.
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Tør Norge være snillest?

Jesunesan Mariyanaygam, 
Vår frues kirke

Thileepan Kumarasamy, 
Vår frues kirke

Kathiresan Rakkaepan, 
Vår frues kirke

Jane Rita Nsereke, 
Grønnåsen kirke

studentene i Tromsø. 
Avisa gis ut med 

støtte fra 
Studentsamskipnaden.

Faren ved å ha en 
mer human flyktnin- 
ge- og asylpolitikk 
enn de andre nordis
ke landene, er at 
Norge kan motta en 
strøm av flyktninger.

Vijayavarman Vijayarat- 
nam, Elverhøy kirke

Rasapoobalasamy Vefrivel, 
Elverhøy kirke

Edvard Justin, Elverhøy 
kirke

Ansvarlig redaktør.
Per Steinar Moen

Kulturredaktør:
Stine Eidissen Bya

Deskansvarlig:
Anders Henriksen

Fotoansvarlig:
Lars Åke Andersen

Lise Swensen (tekst og foto)

- De siste årene har de nordiske lande
ne fulgt hverandre i flyktningepolitik
ken. Ingen tør å være den snilleste i 
klassen. Resultatet har vært en stadig 
strengere praksis i Norden de ti siste 
årene, forteller Geir Ludvigsen, som er 
advokat for syv av de åtte kirkeasylant- 
ene i Tromsø.

Den nye sentrumsregjeringen har lo
vet en mer human flyktninge- og asylpo
litikk enn det den forrige regjeringa pre
sterte. Biskop Ola Steinholt sa en gang at 
kirkeasyl var et barometer på Norges 
flyktninge- og asylpolitikk. Foreløpig har 
regjeringsskiftet ikke gitt seg utslag på 
dette barometeret.

-Kirkeasylantene er bare toppen på 
isfjellet, mange lever i privat skjul. Vi le
ver i en pervers virkelighet der folk er på 
flukt midt blant oss, sier Ludvigsen..

Bevisbyrden
De siste årene har det vært opp til asyl
søkeren å bevise at han er forfulgt i 
hjemlandet. Av naturlige årsaker er det 
sjelden en asylsøker kan fremvise med- 
lemsbevis i ulovlige politiske organisa
sjoner. Dokumentasjon som i beste fall 
kunne ha forårsaket fengsling i hjem
landet, er ironisk nok det norske myn

TIRSDAG 27 JANUAR
Kl 9-11: Gratis bondefrokost på MH.
KL 11-14: PMS-marknadmedprofilering.mobiliseringogstudentaktiviseringiLys- 
gården, MH Alle kommer'
Kl 16: Skileikmed Tromsøstudentenes idrettslag i Kroken. Egen skipedagog f or 
barna Felles buss fra Hovedgården.
Kl 21: «Nå-har-vi-vært-på-ski-og-er-varme-og-slitne»-fest i Bodegaen. Pris: Kun 
kr 20,-

digheter har krevd for å gi asyl i Norge.
Asylsøkeren må også tenke på at de 

opplysningene han sitter inne med kan 
skade venner og familie i hjemlandet der
som norske myndigheter tar kontakt med 
lokale myndigheter for å få bekreftet eller 
avkreftet opplysningene.

Tvilen til gode
Stortingsrepresentant for Kristelig fol
keparti, Finn Kristian Marthinsen lover 
at tvilen i større grad skal komme søke
ren til gode:

- Denne sentrumsregjeringen ønsker 
å behandle alle som søker om oppholds
tillatelse på en mer human måte. I de tilfel
lene der det forekommer tvil om de opp
lysningene som er oppgitt er sanne, skal 
man ikke være rigorøs og automatisk sen
de vedkommende tilbake til hjemlandet.

Han understreker at det ikke er snakk 
om en endring av lovverket, men en end
ring av hvordan dette praktiseres.

- Der hvor det skal brukes skjønn, skal 
man være mindre opptatt av at personen 
skal måtte bevise at han er forfulgt i hjem
landet, sier Marthinsen.

Klagenemnd
I dag må man søke om oppholdstillatel
se til Utlendingsdirektoratet, mens en 
eventuell klage behandles av Justisde
partementet. Mens Arbeiderpartiet satt 
i regjering vedtok Stortinget å opprette 
en flyktningenemnd, en klagenemnd 
som skulle ligge over Justisdepartemen
tet.

Ludvigsen beskriver ordningen som 
ganske radikal ettersom nemda skulle be
stå av blant annet folk fra menneskeret
tighetsorganisasjoner og han håper nemn

da kan gjøre kirkeasylbevegelsen i Norge 
overflødig.

Arbeiderpartiet opprettet ikke nemnda 
til tross for vedtaket. I november fortalte 
stortingsrepresentant for Kristelig Folke
parti, Anita Apelthun Sæle, til Klasse
kampen at de jobbet på spreng for å få 
konstituert nemnda.

Sri Lanka
Syv av de åtte kirkeasylantene i Tromsø 
er tamilske flyktninger fra Sri Lanka. Et 
land som Arbeiderpartiregjeringa mente 
det var trygt å sende flyktninger tilbake 
til. Dette til tross for det Ludvigsen mener 
er grundig dokumentasjon på det motsat
te:

- En rekke organisasjoner har doku
mentert overgrep mot den tamilske be
folkningen. Likevel valgte norske myn
digheter å stole på versjonen til Sri Lankas 
sittende regjering.

Ludvigsen regner med at det sitter 
rundt 300 tamilske flyktninger i privat skjul 
i tillegg til de som sitter i kirkeasyl rundt i 
landet. Et lyspunkt er det at regjeringen 
har stoppet utsendelsene av tamilske asyl
søkere inntil den har fått vurdert situasjo
nen på nytt.

- Kunnskapen om forholdene i de uli
ke hjemlandene må hele tiden være opp
datert. Vi ønsker ikke å være arrogant på 
egne kunnskapers vegne, men vil være 
åpne for ny dokumentasjon, sier Marthin
sen.
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ONSDAG 28. JANUAR
Kl. 11.30: Fotballturnering! Tromsøhallen. Påmelding av lag pre-mail.
Kl 20: Lysløypestafett i byen. Se oppslag.
Flotte premier Påmelding pr e-mail.

TORSDAG 29. JANUAR
Kl 11-15; Popvit-maraton i Bodegaen.
Kl. 18 Quake-turnering i Aud max
Påmelding pr e-mail.

FREDAG 30 JANUAR
Filmkavalkade i Bodegaen Se oppslag*
Kl 20 Solfest i Lysgården med lykkelige timer til kl. 22. Stort sceneshow. 
Antrekk; Solbriller og bermuda.
Musikk v/de Lillos. Pris 150,-/130,-

SØNDAG1 FEBRUAR
Kl 17: DEBUT-messe med rom for filosofi, tvil og tro i Grønnåsen kirke. Student
prest Tor Stranda og felles studentkor

Utropia tar gjerne imot leser
innlegg. Skriv kort og poeng
tert, så når du flere med dine 
meninger. Redaksjonen forbe
holder seg retten til å forkorte. 
Oppgi navn og adresse. Leser
innlegg kan trykkes anonymt. 
Vi foretrekker tekst på diskett 
eller via e-post.

Ved det ordinære konstituerende studentsty- 
remøte i november 97 ble det etter to valgom
ganger oppnådd stemmelikhet mellom SSL, 
Sosialistisk studentlag, sin kandidat og SVL, 
Studentvenstrelaget, sin kandidat til 
styreledervervet.Et verv som i likhet med det 
konstituerte studentstyret vil ha virketid fra 1. 
januar 1998. Etter dette ble det i henhold til 
regelverket for valg gjort loddtrekning...

Les videre på side 18.

Trykk og opplag:
Bladet Tromsø, 
i et opplag på 5000

Annonsepris:
Kontakt oss for tilbud

Neste deadline:
22. januar 1998

Neste utgivelse:
28. januar 1998

mailto:utropia@stud-org.uit.no
http://www.uit.no/utropia
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Universitetssdirek- 
tør Harald Overvaag 
og salgssjef for 
Telenor Bedrift, 
Trond Arne Kongsli- 
etter kontraktsun- 
derskrivingen i 
desember.

Nytt datautstyr på IfI
Etter å ha brukt de 
samme datamaskine
ne i 6-7 år, får endelig 
studentene ved Insti
tutt for Informatikk (Ifl) 
nytt utstyr.

Anders Henriksen
(tekst og foto)

Nyinnkjøpet har stor betydning 
for undervisningstilbudet ved 
instituttet, særlig siden informa
tikk er et av de fagområdene hvor 
utviklingen går fortest.

Mer enn 20 millioner
Den totale verdien på innkjøpet 
anslås til litt over 20 millioner 
kroner, men på grunn av gunsti
ge avtaler med Hewlett-Packard 
og Telenor blir kjøpesummen på 
bare 6 millioner. Kontrakten mel
lom universitetet og Telenor Be
drift, som er leverandør, ble un
derskrevet 3. desember i fjor. 
Teknisk kompetansegruppe ved 
Ifl (TK) regner imidlertid ikke 
med at alt utstyret vil være le
vert før utpå vårparten.

Windows NT
De nye maskinene vil bruke ope
rativsystemet Microsoft Win
dows NT til fordel for UNIX, som 
har blitt brukt til nå. Dette har 
møtt en del motstand på insti
tuttet, særlig blant studentene. 
Leder for TK, Torfinn Holand, 
sier:

- Dette valget er et resultat 
av utviklingen på markedet. In
stituttet har tidligere vist gode 
evner til forutse trender. For ek
sempel satset vi på mikroproses- 

sorteknologi ganske tidlig på 70- 
tallet, lenge før IBM kom med 
sin PC.

”Det råeste”
Under pressekonferansen i for
bindelse med kontraktsunder- 
skrivinga karakteriserte en repre
sentant for Hewlett-Packard de 
nye maskinene som ”Det råeste 
som finnes i dag”. Leder for In
stitutt for Informatikk, Frank Eli
assen, sier:

- Dette er en del av institut
tets satsning for å komme inter
nasjonalt i forkant. Dette kan vi 
oppnå ved å ha topp moderne 
utstyr, gode undervisningsopp
legg og hvis vi kan bidra med 
signifikante forskningsbidrag.

100 nye PC-er på UB
Etter at studentene i 
flere år har lagt press 
på universitetet for å 
få forbedret datatilbu- 
det sitt, har universi
tetsstyret endelig 
vedtatt å kjøpe flere 
PC-er.

Anders Henriksen

Like før jul ble det vedtatt at det 
skal kjøpes inn inntil 100 PC-er. 
Maskinene skal plasseres på UB, 
i hovedsak i en felles PC-lab på

UNIX
Fra før har studentene UNIX ar
beidsstasjoner fra Hewlett-Pac
kard som for det meste ble kjøpt 
inni 1990 og 1991.

- En del av disse maskinene 
vil bli stående rundt omkring på 
instituttet, selv om vi nok vil kvit
te oss med de eldste på grunn 
av plassproblemer, sier Frank 
Eliassen.
-1 tillegg vil de nye arbeids

stasjonene ha piulighet for å kjø
re applikasjoner for X for UNIX, 
legger han til.

Slik blir det:
Leveransen vil bestå av to serve

lesesalen i UB-kjelleren. Det er 
også snakk om å plassere en del 
maskiner på et grupperom i an- 
dreetasjen på UB. Disse kan da 
brukes til undervisning/kursing.

Til bruk for alle
De nye maskinene skal i utgangs
punktet være til bruk for alle stu
dentene ved universitetet, men 
hovedtyngden av brukere er be
regnet å komme fra Hum.Fak., 
Jur.Fak. og SVF. Dette vil inne
bære en betydelig økning i tilbu
det for studentene ved disse fa
kultetene. For eksempel har de 
rundt 3000 studentene ved SVF 

re med fire Pentium Pro 200 MHz 
prosessorer og 1 GB internminne 
hver, og 71 arbeidsstasjoner med 
to Pentium II 300 MHz prosess
orer og 256 MB internminne. Ar
beidsstasjonene vil også ha 20”

Frank Eliassen 
ved Institutt for 
Informatikk 
mener at kjøp av 
nytt datautstyr 
vil hjelpe 
Institutt for 
Informatikk til å 
komme interna
sjonalt i forkant.

20 maskiner på deling, slik situa
sjonen er nå. Hum.Fak., Jur.Fak. 
og SVF vil selv investere til 
sammen 0,6 millioner kroner på 
innkjøp av utstyr. Den samlede 
investeringen vil være på 2,9 mil
lioner kroner.

Underskriftskampanje
Vedtaket om å anskaffe PC-er ble 
gjort bare en knapp uke etter at 
de tillitsvalgte for studentene le
verte et opprop med 1000 under
skrifter hvor de krevde at det sna
rest ble kjøpt inn stasjonære PC- 
er til studentene. Universitetssty
ret vedtok i tillegg å doble det 

skjermer, 9 GB lokale harddisker, 
Zip-drives og Matrox Millennium 
IIAPG grafikkort. I tillegg vil det 
bli kjøpt to åtteprosessors serve
re som skal benyttes til forsknings
prosjekter ved høyere studier.

antallet maskiner som ble fore
slått i innstillingen fra IT-utval- 
get.

II 
Trådløst nettverk

Det skal også startes et prøve
prosjekt med trådløst nettverk. 
Meningen er at man en gang i 
framtida skal realisere planene om 
at studentene kan ha egne bær
bare PC-er med radionettverks- 
kort. Dette skal på sikt redusere 
behovet for stasjonære PC-er på 
universitetsområdet.

Prøveprosjektet blir bevilget 
200 000 kroner på budsjettet for 
1998.
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er et tilbud til deg 
som ikke kunne 

tenke deg å bytte 
kropp med noen,

men som vil 
gjøre det maksimale 

med den kroppen

TROMSØ
Strandtorget 1-7760 19 90

innmelding
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Idrettshallen forsinket

unødvendig
- Det var politisk vilje 
på Stortinget for å 
sette i gang bygginga 
av idrettshallen i fjor. 
Men bevisst sommel 
og nedprioriteringer 
fra universitetet og 
samskipnaden gjorde 
at det ikke ble gitt 
klarsignal til bygges
tart, mener Jørn Faus
ke i TSI.

Per Steinar Moen
Lars Åke Andersen (foto)

I forrige Utropia hevdet utdan
ningsminister Jon Lilletun at søk-

Eidi Ann Hansen legger 
ansvaret på SiTø.

nåden om støtte til idrettshallen 
hadde blitt forsinket. Fauske leg
ger ikke skjul på at han er skuffet 
på resultatet av arbeidet til nå.

- Universitetet og samskip
naden har visst laber interesse 
for dette prosjektet. De har ikke 
prioritert idrettshallen særlig 
høyt. Jeg har selvsagt forståel
se for at man er nødt til å priori
tere, men jeg er skuffet over 
selve prioriteringen, sier han.

Dårlig kommunikasjon 
Fauske er heller ikke fornøyd 
med kommunikasjonen mellom 
de berørte partene.

- Jeg vet ikke hvor arbeidet 
står i dag. Det har vært dårlig 
med tilbakemeldinger i hele fjor, 
klager Jørn Fauske.

Han er usikker på hvor an
svaret ligger for at arbeidet med 
idrettshallen har gått tregt.

- Da vi pratet med universite
tet og samskipnaden i fjor, la de 
skylda og ansvaret på hveran
dre for at arbeidet gikk for sakte 
framover. Men jeg er heller ikke 
imponert over studentstyret en
gasjement i denne saken, selv 
om forsinkelsen ikke ligger hos 
dem, sier han.

Samskipnaden
Studentstyret på sin side legger 
hovedansvaret på samskipna
den. Det er den tidligere styrele
deren Sigmund Holstad som får 
ansvaret.

- Sigmund Holstad var an
svarlig for arbeidet med idretts

hallen, men etter hvert måtte ar
beidet bli overtatt av vår andre 
studentrepresentant i samskip
naden, Hilde Korslund. Resulta
tet var at søknaden til stats
budsjettet kom for sent inn til Kir
ke-, utdanning- og forsknings- 
departementet (KUF) kunne ha 
idrettshallen med i sin innstil
ling til statsbudsjettet, hevder 
avtroppende studentstyreleder 
Eidi Anri Hansen.

-Tull
- Det Eidi Ann Hansen sier er 
tull, og det er hun fullstendig 
klar over selv, sier Sigmund Hol
stad.

Ifølge han valgte universite
tet å sette i gang byggearbeidet 
med idrettshallen før jul 1996.

- Men dristige personer i TSI 
ville benytte seg av sjansen til å 
legge litt til etter eget behov. 
Unni Grøneng i PLUT likte dette 
dårlig, og ba valgte personer i 
samskipnaden om å få en stop
per på dette. Men ingenting 
skjedde, og da valgte PLUT å 
stoppe prosjektet, sier han.

Plangruppe
Samskipnaden har satt i gang en 
plangruppe som har fullmakt til 
å kontakte arkitekter og konsu
lenter, og som også vil være an
svarlig for en fullverdig søknad 
til KUF.

- Jeg regner med at dette for
prosjektet vil bli ferdig til 1. mars, 
selv om det kanskje kan bli i det 
knappeste lager, sier administre

Jørn Fauske i TSI er misfornøyd med framdrifta til idrettshallen.

rende direktør i SiTø, Vidar Bak
ken.

Forhåpningene er store til at 
Stortinget kommer til å gi ende
lig klarsignal til idrettshall alle
rede i år.

- Vi kommer til å bli særdeles 
skuffet hvis Stortinget ikke føl
ger merknaden som en enstem
mig KUF-komite la fram under 
behandlinga av nasjonalbudsjet

tet, sier han.
Ifølge universitetsdirektør 

Harald Overvaag trenger univer
sitetet omkring 10 millioner kro
ner for å fullføre idrettshallpro- 
sjektet. Allerede har det blitt 
brukt 12 millioner på blant annet 
planlegging og utgraving av 
tomta.

Samskipnadsleder
trekker seg
Styreleder Sigmund 
Holstad i samskipna
den trekker seg fra 
vervet etter at stu
dentstyret ved Høy
skolen i Tromsø frem
met et mistillitsforslag 
mot han.

Per Steinar Moen
Lars Åke Andersen (foto)

Det er imidlertid styret i sam
skipnaden som på egen hånd 
avgjør slike mistillitsforslag til 
styrets representanter. Men 
før samskipnaden rakk å rea- 
litetsbehandle dette forslaget, 
valgte Sigmund Holstad å trek
ke seg fra vervet. Han begrun
net avgjørelsen med blant an
net sykdom i familien.

Etter forespørsel fra høy
skolen og samskipnaden, 
valgte også studentstyrets 

arbeidsutvalget ved universi
tetet å støtte mistillitsforsla
get mot deres egen represen
tant.

- Dårlig jobb
- Vi syntes han gjorde en dår
lig jobb allerede i vårsemeste
ret, og dette kom til uttrykk 
gjennom vår evaluering av stu
dentstyrets arbeid ved siste 
møte før sommeren. Da det ikke 
ble noen bedring i løpet av 
sommeren, valgte vi å kalle han 
inn til et møte hvor han fikk 
klar beskjed om å skjerpe seg. 
Deretter var det en liten forbe
dring å spore, forteller avtrop
pende studentstyreleder Eidi 
Ann Hansen.

«s

Under budsjettbehandlinga 
for samskipnaden på tampen 
av året i fjor, fikk studentsty
rets arbeidsutvalg tilbakemel
ding fra den andre studentre
presentanten for universitetet, 
Hilde Korslund. Noe ”må gjø
res” var beskjeden.

- Ikke tjent
I ettertid mener Eidi Ann Hansen 
at det ville vært mer hensiktsmes
sig å ta affære tidligere.

- Studentene er ikke tjent med 
at en studenttillitsvalgt ikke gjør 
jobben sin, og det burde vi ha 
tatt ansvaret for på et tidligere 
tidspunkt, beklager hun.

Ikke problemer
Administrativ leder i samskip
naden, Vidar Bakken, er ikke li
ke skarp i kritikken.

- Det har ikke vært samar
beidsproblemer med Sigmund 
Holstad, erklærer han på direk
te spørsmål fra Utropia. Han 
mener videre at Holstads av
gang ikke har hatt konsekven
ser for styrets arbeid.

- Holstad trakk seg som le
der i en relativ stille periode like 
før jul, slik at nestleder Oddgeir 
Djupnes fra høyskolen måtte 
overta som leder.

Holstads periode ville uan
sett gått ut med årsskifte, og ny 
leder og nestleder for perioden 
1998 blir valgt ved samskip- 
nadsstyremøtet torsdag 15. ja
nuar.

— Sykdom 
i familien
- Sykdom i familien 
var hovedgrunnen til 
at jeg valgte å trekke 
meg som styreleder i 
samskipnaden, fortel 
ler Sigmund Holstad.

Han måtte reise hjem til familien 
sin noen uker før hans periode 
som styreleder var over. Siden 
han ikke ville rekke å komme til
bake til Tromsø før perioden 
hans var over, valgte han å trek
ke seg ut av vervet.

Holstad registerte også at 
høyskolestudentene hadde frem

Til ettertanke
Studentrepresentant Hilde Kors
lund i SiTø-styret håper man læ
rer av hva som har skjedd.

- De som følte misnøye med 
styreleder burde ha sett på sa
ken tidligere. Alle involverte har 
håndert denne saken dårlig, sier 
hun.

met et forslag om mistillit, men 
benekter at dette hadde noe med 
at han måtte trekke seg.

- Hadde jeg hatt anledning, 
så ville jeg gjerne ha tatt opp 
konflikten. Men for min del had
de det ingen hensjkt å lage tu
multer, sier han.

■. - Har du forståelse for mis
tilliten som ble fremmet av høy
skolen?

- Jeg har ikke sett selve mis
tillitsforslaget, så det kan jeg ikke 
kommentere. Men i ettertid kan 
man alltid peke på ting som bur
de ha vært gjort annerledes; alt 
kan bli bedre, mener Sigmund 
Holstad.

Hun mener at alle som stiller 
til verv burde tenke over hvor 
mye tid vervet tar.

- Jeg har hatt problemer med 
å få tak Holstad. Men spørsmå
let er hvem er ansvarlig for å 
rydde opp når lederen svikter, 
undrer Korslund.



Utrupin Onsdag 14. januar 1998 7

Omvalg i studentstyret
Det nyvalgte student
styret rakk ikke en
gang å tre i kraft før 
bråket brøt løs. På et 
ekstraordinært møte 
like før jul ble samtlige 
valg fra det konstitue
rende møtet annullert. 
Det vil bli avholdt nytt 
konstituerende møte 
torsdag 20. januar.

Per Steinar Moen
Lars Åke Andersen (foto)

- Det oppstod tvil om det valgte 
arbeidsutvalget hadde et faktisk 
flertall i studentstyret, sier Geir 
Johansen, studentrådsleder ved 
Mat.nat.

Tvilen oppstod etter at uni- 
versitetsstyrerepresentantene 
Ingulf Nordahl og Margaret Ara- 
ag trakk seg fra studentstyret 
etter at det konstituerende mø
tet var unnagjort. Dermed en
dret studentstyrets sammenset
ning karakter, og ledervalget vil
le sannsynligvis fått et annet ut
fall. Som kjent ble Stian Jensen 
opprinnelig valgt på loddtrek
ning etter to uavgjorte valgom
ganger.

Studentrådet ved Mat.nat. 
mente at det var naturlig med et 
nytt konstituerende møte, og 
krevde et ekstraordinært stu- 
dentstyremøte. Ifølge reglemen
tet skal det avholdes ekstraordi

nært studentstyremøte hvis 
minst ett av fakultetene ønsker 
så. Dermed ble det innkalt til ek
straordinært møte 8. desember.

Innkalt
Det ble det sittende arbeidsut
valgets oppgave å kalle inn til 
ekstraordinært møte. Men et fler
tall i arbeidsutvalget, bestående 
av den valgte leder Stian Jensen 
og universitetsstyrerepresent- 
ant Ingulf Nordahl ønsket å ut
sette møtet til over nyttår. Leder 
Eidi Ann Hansen valgte likevel 
på egen hånd å kalle inn til møte 
noen få dager etter at kravet om 
ekstraordinært studentstyremø
te hadde blitt fremmet. Dette ble 
senere sterkt kritisert av stu
dentstyrets kontrollkomite, uten 
at det ekstraordinære student- 
styremøtet ønsket å kritisere hen
ne.

Prinsippdebatt
Mat.nat.-representantene under
streker at dette er en prinsipp
sak.

- Vi ville gjort akkurat det sam
me om utfallet av loddtreknin
gen til ledervalget hadde blitt 
annerledes, sier Geir Johansen.

- Vi ønsket også en prinsipp
debatt om doble verv i student
styret. Vi kommer til å foreslå 
reglementsendring så snart det 
lar seg gjøre, forteller Mat.nat.- 
representant Margrete Allern 
Brose. I reglementet heter det at 
universitetsstyrerepresentant- 
ene ikke bør sitte i studentsty-

Margrete Allern Brose og Geir Jacobsen fra mat.nat. sørget for omvalg av studentstyrets nye 
arbeidsutvalg.

ret. Mat.nat. ønsker å endre ord
lyden til skal.

Svært fornøyde
De to Måt.nat.-studentene er 
svært fornøyde med det ekstra
ordinære møtet. Først ble valge
ne fra det første møtet annullert, 
deretter ble det bestemt å avhol
de et nytt konstituerende møte 
20. januar. Alle disse beslutnin
gene ble tatt av et enstemmig 
studentstyre.

- På grunn av den store enig
heten, virker det som om de fles

te satt inne med de samme tan
kene rundt dette som oss. Enig
heten blir ytterligere bekreftet 
hvis man ser på at fire av de fem 
valgte til AU valgte å trekke seg, 
sier Margrete Allern Brose.

Stian Jensen kunne ikke møte 
på møtet, men gav beskjed over 
telefon at han ikke ville trekke 
seg frivillig som leder av stu
dentstyret.

- Det var artig at vi fikk gjen
nomslag for det vi ønsket uten 
at vi gjorde noe på selve møtet. 
Det viser jo også at det var bred 

enighet bak initiativet vårt, me
ner Geir Jacobsen.

Ikke konsekvenser
Geir Johansen og Margrete Al
lern Brose tror begge at det vil 
være et bra samarbeidsklima inn
ad i studentstyret selv etter an
nulleringa av AU-valget.

- Miljøet burde ikke bli noe 
dårligere med dette. Hadde vi 
derimot ventet med å ta denne 
saken opp til behandling, ville 
disse problemene ha dukket opp 
senere, sier Geir Johansen.

— Ingen
maktkamp
Torgeir Knag Fylkesnes fra 
Sosialistisk studentlag 
(SSL) avviser at denne sa
ken dreier seg om makt
kamp.

TIRSDAG 27. JANUAR
Kl 9-11; Gratis bondefrokost på MH.
Kl. 11-14; PMS-marknad med profilering, mobilisering og studentaktivisering i 
Lysgården, MH. Alle kommer*
Kl 16; Skileik med Tromsøstudentenes idrettslag i Kroken. Egen skipedagog for 
barna. Felles buss fra Hovedgården.
Kl 21: «Nå-har-vi-vært -på-ski-og-er-varme-og-slitne»-fest i Bodegaen. Pris: 
Kun kr. 20,-

ONSDAG 28. JANUAR
Kl. 11.30. Fotballturnering i Tromsøhallen. Påmelding av lag pr e-mail.
KI.-20: Lysløypestafett i byen Se oppslag.
Flotte premier. Påmelding pr e-mail.

TORSDAG 29 JANUAR
Kl. 11-15: Popvit-maratoni Bodegaen.
Kl. 18. Quake-turnering i Aud max
Påmelding pre-mail

FREDAG 30. JANUAR
Filmkavalkade i Bodegaen. Se oppslag1
Kl 20: Solfest i Lysgården med lykkelige timer til kl. 22. Stort sceneshow. 
Antrekk: Solbriller og bermuda.
Musikk v/de Lillos Pris 150,-/130,-

50NDAG 1 FEBRUAR
Kl 17: DEBUT-messe med rom for filosofi, tvil og tro i Grønnåsen kirke 
Studentprest Tor Strandaog felles studentkor

Per Steinar Moen
Lars Åke Andersen (foto)

- Det er allment kjent at dette ikke har 
vært et kupp fra vår side. Det enstemmi
ge resultatet beviser at dette er en prin
sipiell sak, sier han.

Ved det opprinnelige valget vant Sti
an Jensen over Torgeir Knag Fylkesnes 
på loddtrekning etter to runder med stem
melikhet. 20. januar er det duket for en 
ny duell. Konflikten mellom SSL og Sti
an Jensen ser ikke ut til å være eliminert.

- Personlig sett kan jeg ikke jobbe i et 
arbeidsutvalg der Stian Jensen blir valgt 
som leder. Dette er et standpunkt jeg har 
hatt hele tiden, sier han. Knag Fylkes
nes stiller bare til ledervervet.

Jon Christian Fløysvik Nordrum fra 
SSL 'stiller som velferdsansvarlig uav
hengig av hvem som blir leder. Men for 
Torgeir Knag Fylkesnes er ikke leder
valget et enten-eller for ham som stu- 
dentpolitiker.

- SSL vil jobbe både uavhengig og 
avhengig av arbeidsutvalget. Vi trenger 
ikke ha betalte verv for å gjøre en jobb - 
men det vil gjøre det lettere hvis noen av 
oss blir frikjøpt, sier han.

Han håper ikke at dé store startvan-

Torgeir Knag Fylkesnes fra Sosialis
tisk studentlag prøver seg på toppvervet 
i studentstyret - mot Stian Jensen.

skene studentstyret har hatt vil være øde
leggende for framtidig arbeid.

- Jeg vil bli svært overrasket hvis den
ne saken vil få konsekvenser for samarbei
det innad i studentstyret framover, jeg har 
stor tro på dette studentstyret. De virker 
både praktiske og fornuftige - som klarer å 
skille mellom person og sak, mener han.

Lederkandidat Stian Jensen var ikke til
gjengelig for kommentar. Hans synspunk
ter blir imidlertidig uttrykt gjennom hans 
leserinnlegg på side 18.

Gjennombrudd for 
Teorifagsbygget 
Universitetsdirektør Harald 
Overvaag er fornøyd med 
Stortingets behandling av 
Teorifagsbygget under 
statsbudsjettet.

Per Steinar Moen

Helt siden høsten 1994 har universitetet 
fått 3 millioner kroner årlig til prosjekte
ring av det såkalte Teorifagsbygget, og 
under behandlinga av statsbudsjettet for 
1998 håpet universitetet å få klarsignal 
for byggestart.

Men før Stortinget kan vedta bygges
tart av et slikt prosjekt, må Finansdepar
tementet godkjenne areal- og kostnads
rammene.

- Stortinget vedtok et såkalt ’’romer- 
tallsvedtak” som anmoder Finansdepar
tementet å avslutte behandlinga slik at 
saken kan bli vurdert av Stortinget til høs
ten, og da med en beregnet byggestart 
tidlig til neste år, forteller Overvaag.

Han mener at universitetet er overmo
den for et slik bygg. Teorifagsbygget er 
dimensjonert for 2700 studenter, og vil 
hovedsakelig romme hele Jur.fak., psyko- 
logiseksjonen og SV-fagene, inkludert 
ex.phil. Forskningssentrene vil også bli 
flyttet hit, og det vil også bli satt av et 
større velferdsareal for studentene med 
ny hovedkantine.
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Studentrabatt i Tromsø
Disse forretningene og bedriftene innrømmer studenter rabatt mot at man viser studentbevis 

sammen med kvittering for betalt semesteravgift
For å unngå misforståelser bør man opplyse om at man er student og vise studentbeviset uoppfordret. 

Rabattene som er angitt i denne oversikten innrømmes i perioden 15.8.97 til 14.8.98.
Merk deg at rabattene som regel kun gjelder varer til ordinær pris.

Domusgården, andre etage,
tlf: 77 66 67 70
50,- for dagens middag, 6,- for kaffe og te, 
8,- for kakao, 5,- avslag på landgang og 
horn, 12,- avslag på all middag.

GJENSIDIGE
Nord

Tilbud på studentforsikring, som 
inkluderer alle forsikringer som en, 
student har behov for. Til de rimeligste 
priser og beste vilkår.

Storgata 92
tlf: 77 62 34 00

Fr. Langesgate 22, tlf: 77 68 56 56

SMÅVAREN
Storgt. 57 - 9008 Tromsø, 

tlf. 77 68 67 67
Alt i garn og sytilbehør

idéna
10 % på varekjøp til 

ordinær pris over kr. 100,-

Urmester Noralf/ndersen
10% på varer til ordinær pris.

Stortorget 3, vis a vis Domus 
tlf: 77 68 26 55

10% rabatt på varer 
til ordinær pris.

STØRST I COMPACT-DISC
Storgata 110, tlf: 77 65 53 56

10% på varer til ordinær pris, unntatt 
video.
15%på VG-lista.

Storgata 92, tlf: 77 68 2143

BRILLE
10% på briller og kontaktlinser.
20% på linsevæsker ved kjøp av halvårs-
jakke.

J.M. HANSEN as
Storgt. 52/56 — Telefon 77 66 55 00 - 9008 Tromsø

expert Elektromarked

10% på butikkvarer, unntatt tilbuds- 
varer og hvitevarer der det gis 3%.

Leie: Bindingstid 10 måneder. 10% 
"abatt på leiepris. En måned gratis ved 
illeggsleie.

Strandtorget 1 - Postboks 995 - 9001 
Tromsø. Tlf: 7761 01 01, faks: 776101 05 
15% i fiskerestauranten Arctandria 
[unntatt buffeter), og 10% i Biffhuset 
[ved varekjøp over 500,-),

20% på mat og drikke til 
ordinær pris hele uka 
(unntatt vin og sigaretter). 
20% rabatt på henting og 
10% på bringing.

Stortorget 2, tlf: 77 61 11 66

10% på film, kamera etc. til ordinær pris.
15% på fremkalling og kopiering av ny 
film.

BYGGMAKKER 
Tromsø

t A/S
hastbck* 2*24
WG2 W-iiss

Tcirtu. ?7 67 2S )S
0B0) 57«U1>

»8rAS«« 9731.05
1)22 72* MVA 15% på varer til ordinær pris 

Alt i skinn
Veitasenteret

Tlf: 77 61 25 01
VIGDIS

10% på varer til ordinær pris. 
Gjelder ikke hudpleie.

Tlf. 77 68 67 83 \

LAUSTAD*
10% på varer til ordinær pris. 

Tilbordskjeden.
• Jernvare • Leketøy • Kjøkken • 

Glass • Stentøy • 
Austadbygget, Sjøgata 13

Tlf: 77 68 45 51

.iVordi Data AS _
Stakkevoll veien 15
tlf: 77 61 01 06

VINTERSPORT 
SPORTSHUSET A/S 

10% på varer til ordinær pris ved 
varekjøp over kr. 300,- ’ 
Gjelder fire avdelinger:

-Sjøgata 13, tlf: 77 68 02 90 
-Storgata 91, tlf: 77 68 36 68
- Polarsenteret, tlf: 77 60 71 10
- Veitasenteret, tlf: 77 68 36 68

1E ■

MARKEaSPLÅSWROMSØ-TELEFON 7? 68 22 54

10 %PA KAFFE 0G TE

LEKER 0G BARNESUTSTYR 
10% på varekjøp til ordi
nær pris over 500,-.

W BRØDRENE

-Johannessen
MEjFHERRE-Q G u N G D^O M S K L /

It
Æ R 

v/brua - Tlf. 77 68 35 41 - Tromsø

10% på varer til ordinær
pris ved varekjøp over 400

z

Tartyata 4
77 683159

20%på overnatting

Spesialtilbud til studenter. 
Meget bra studentfmansiering. 
Kontakt oss for eget tilbud.

Torgcentret - Storgata 79 
Tlf 77 68 15 63

Jensens Sko
EURO SKO

Storgata 89
ved siden av Sportshuset 

Jekta
Tlf: 77 68 41 00

10% på varer til ordinær pris 
ved varekjøp over kr. 50,-

10% på sko
20% på tilbehør

BOWLING & SQU
ASH

Stakkevollvn. 51 
9002 Tromsø

Tlf.: 77 61 97 70

Polarsenteret, tlf: 77 67 39 70 
15% på varer til ordinær pris.
Vi fonnidler din blomsterhilsen verden 
rundt.
Ingen rabatt på formidling.

10% på trening, sol og aerobic
Søndre Tollbugate 7

Tlf: 77 68 82 88

Ansvarlig for studentrabatt i Tromsø 
er Tromsøstudentenes Idrettslag, 
TSI.
Kontoradresse: Hovedgården, UiTø, 
9037 Tromsø 
tlf: 77 6445 79
faks: 77676025
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DEBUT-flinksjonærer med is i magen
• • • for femte gang
Den femte DEBUT- 
uka går av stabelen i 
slutten av januar, og 
budskapet bak dette 
semesterets DEBUT- 
uke er klar: Nå er det 
sommer!

Per Steinar Moen 
Lars Åke Andersen (foto)

Trekkplasteret er utvilsomt de- 
Lillos’ opptreden under den 
høyst tradisjonelle solfesten.

- Da skal det være sommer, 
kommanderer arrangør Torgeir 
Knag Fylkesnes.

Stedet er legendariske Lys- 
gården på MH-bygget, hvor det 
er plass til hele tusen feststemte 
studenter. Og med Lars Lillo 
Stenberg og deLillos på scenen 
er det nesten ikke å forvente an- 
net en stinn brakke og valuta for 
pengene. Stenberg ser ut til å 
trives i Tromsø, og Utropias kul- 
turjournalister har overveldet si
ne lesere med superlativer de 
siste årene han har hatt holdt 
konsert her. Arrangørene regner 
med å ha flere andre mindre sce
neshow i stunden før selve kon
serten.

Minst mulig
- Publikum bør kle seg med minst 

mulig, uten at vi på 
noen som helst slags 
måte oppfordrer folk til 
å være vulgære, påpe
ker Knag Fylkesnes.

Fadderordningen 
for ex.phil. finner sted 
en uke etter registre
ringen og da også en 
uke før selve DEBUT- 
uka-arrangementene. 
Som vanlig blir det 
bussturer rundt Trom
sø med profesjonelle 
og underholdende 
gaider, omvisning på 
universitetet og Nord- 
lysplanetariet, samt en 
rekke andre sosiale ar
rangementer.

Bodega
Studentsamfunnet i 
Tromsø kommer til å 
bruke DEBUT-uka til 
å profilere deres lille 
storstue Bodegaen i 
kjelleretasjen på 
Hovedgården. Og 
for første gang under DEBUT- 
uka på våren vil det bli arran
gert en rekke populærvitenska
pelige forelesninger.

- Alle forelesningene kom
mer til å gå av stabelen i Bode
gaen på en og samme dag, sier 
Eidi Ann Hansen, og lover 
dessuten gratis kaffe til alle

-

Eidi Ann Hansen, Torgeir Knag Fylkesnes, Jon-Christian Fløysvik Nordrum og Truls Siri gleder seg til 
sommer, sol og is. Under DEBUT-uka kler de seg ut i blodappelsinfarga t-skjorter som synlig bevis på du kan 
spørre dem om hjelp.

tilhørerne denne dagen.

Samproduksjon
DEBUT-uka blir arrangert hver 
semesterstart, og blir i all ho
vedsak arrangert av student
styret, TSI og Studentsamfun
net i Tromsø. Formålet er å gi 
både nye og gamle studenter 

en myk overgang til et nytt 
semester. Og en del faste inn
arbeidede elementer går igjen:

PMS-dagen blir avholdt 
med gratis frokost og profile
ring av studentorganisasjoner 
på MH-bygget. Det forglem- 
melige arrangementet ’’Lysløy- 
pestafetten” bringer deg rundt 

på en mengde med utesteder i 
sentrum. TSI avholder skitu
rer og fotballturneringer. Da- 
tafreaker kan teste sine ferdig
heter under DEBUT-ukas Qu
ake 2-turnering. Og takk Gud, 
det hele avsluttes med etter- 
middagsgudstjeneste på søn
dag.

Velkommen til 
et nytt semester 

for ansatte og studenter
Stor fagbokavdeling i 2. etg. • 

med fagbøker, tidsplanleggere og gode 
tilbud på skolerekvisita, posters, etc.

1. etg: Velassorterte bokavdelinger, 
engelske bøker, video, turkart, 

multimediaavdeling, etc.

AEROBIC^—

studio/TRIM OG S0L°
Søndre Tollbugt. 7 tlf. 77 68 82 88 

(etasjen under Lånekassen)

JanuartUbud:
5 mnd kr. 1200,-

Vi har startet vinter/vårsessongen 
og ønsker velkommen til:

Vi bestiller prompte de fagbøker som 
trengs uten ekstra omkostninger.

Centrum ❖ Libris
Postboks 533, 9001 Tromsø
Bok- og papirhandelen i Sjøgata

OBS! —
f Telefonnr. :

Telefaxnr. :
77 66 72 00 A
77 68 53 01

E-mail : erik@centrumlibris.no

AEROBIC 
STYRKETRENING 
SOLARIUM 
LØPEBANER 
TRAPPEMASKINER 
LEKEROM 
badstue

AEROBIC: «Tromsøs største og beste tit bud»

Rabattordninger - Studentrabatter
ÅPNINGSTIDER: 10.00-23.00

mailto:erik@centrumlibris.no
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PC-telefonen WinPhone
Kobler telefonen til PCen og gir:

• Høyttalende telefon
• Se hvem som ringer
• Telefonlister med oppringning ved pek og klikk
• Automatisk omkobling høyttalende - lavttalende telefon
• Telefonsvarer med tidsstyring
• Fjernstyring av andre svartjenester
• Enklere bruk av programmeringstjenester i sentralen
• Enklere bruk av talestyrte tjenester som kontofon o.l.
• Enkel og sikker betaling av telegiro
• Viser samtaletid og samtalekost
• Summerer og viser dine telefonutgifter
• Internett vakt som viser dine utgifter på Internett
• og mye mer ...

http:// www.sol.no/winphone

Studentenes Sosialtjeneste
Du kan ta kontakt med oss ved ulike SOSIALE OG PERSONLIGE 
PROBLEMER, for eksempel dårlig økonomi, samlivs-/familieproble- 
mer, ensomhet, eksamensangst, spørsmål om framtida....
Av og til kan det være vanskelig å ha klart for seg hva problemene egentlig 
består i. Konsulentene har taushetsplikt. TA GJERNE KONTAKT.

Kontoret er i kjelleretasjen på ISV-bygget med egen inngang 
fra øst. Treffetid kl. 10-14 hver dag.
Kl. 13-14 har kontorene åpen konsultasjon.

Husk å benytte deg av HELSEFONDET, som gir delvis dekning av 
utgifter til tannlegebehandling, fysioterapi og andre helsemessige utgifter. 
Se regler på oppslagstavla. Søknadsskjema fåes hos Studentenes Sosial
tjeneste. PSYKOLOG: Henvend deg til Studentenes Sosialtjeneste om 
muligheter for psykologisk behandling.

Ekspedisjon: Tlf. 77 64 53 23

Åpningstider:
Mand-torsd 10-24
Fred-lørd 10-02
Søndag 13-24
Telefon 77 61 97 70

Velkommen til
BowLiKGt <& Squash 

på StAKKEVOLLVEIEN 49/51

Squash: Kun kr. 30 per Vi time per bane før 16 alle hverdager. 
Kr. 40 per V2 time 16-18 og 22-24 alle hverdager og 
hele lørdag og søndag

OBS: Nå også innendørs go-kartbane. Inngang gjennom
Bowlinghall

Husk studentpriser hverdager fra 10-18 og 22-24 og hele lørdag og søndag

15 ilj ard - fLipjsex» - air-hockey

Studentsamskipnadens kantiner

har ledig jobb for studenter som ønsker å arbeide 
som tilkallingshjelp, samt servering på kveldstid 
og i helgene.

Henvendelse på telefon 77607740 
Spør etter Asbjørn eller SveinSTUDENTSAMSKIPNADEN

STUDENTSAMSKIPNADEN i TROMSØ. BREIVIKA SENTER, rø? TROMSØ

Nytt opptaksreglement 
i barnehagene
Innlemmingen av høgskolestudentene har medført et 
behov for endring av opptaksreglementet i barneha
gene våre. Barnehagekonsulenten har i samarbeid med 
studenter fra både UiTø og HiTø utarbeidet et nytt 
reglement som ble vedtatt på Studentsamskipnadens 
styremøte 8. desember 1997.

Den vesentligste endringen i reglementet består i at vi 
går bort fra ansiennitetsprinsippet ved tildeling av 
barnehageplass. Utgangspunktet for dette har vært et 
prinsipp om at alle studenter med barn trenger en 
barnehageplass, uansett om de er tidlig eller seint i 
studiet.

Studenter som søker om barnehageplass i våre barne
hager vil bli vurdert ut fra deres totale studie- og 
livssituasjon. Når søkers situasjon er så lik at 
prioritering er vanskelig, foretas loddtrekning.

STUDENTSAMSKIPNADEN I TROMSØ, BREIVIKA SENTER, 9037 TROMSØ

PIZZA

Internett

www.pizzahuset.no

eller Pizzataxi: 776 84410

Studentrabatt = 
Hver niende pizza gratis

Bare Storgata går forbi

http://www.sol.no/winphone
http://www.pizzahuset.no
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Variert debattvår
...med Willoch og Berntsen i spissen
Igjen er Internasjonalt 
Seminar klar med et 
nytt og spennende 
program. I år kommer 
flere kjente størrelser 
til Tromsø. Blant de 
mange deltagerne 
finner man Kåre Wil
loch, Jacob Jervell, 
Kristin Halvorsen, 
Johan Galtung, Jon 
Michelet og Graeme 
Atkinson.

Lars Åke Andersen
(tekst og foto)

Internasjonalt Seminar ble før
ste gang arrangert våren 1995, 
etter initiativ fra studentstyret. 
Seminaret er et tverrfaglig sam
arbeid som består av ni ulike or
ganisasjoner. Målet er å skape 
debatt og nytenkning rundt in
ternasjonale spørsmål, solidari
tet, etikk, minoritetsspørsmål, an
tirasisme og miljøvern.

Kristian Wengen og Lars Bu- 
seth i samordningsgruppa vil po
engtere at enkeltpersoner kan 
komme etter eget initiativ og job
be med ulike deler i forbindelse 
med seminarene. Dette semeste
ret har de doblet forelesningsan- 
tallet, og har dessuten flyttet 
mange arrangement fra univer
sitetet til byen, nærmere bestemt 
til Mack-kjelleren. Wengen sier 
at de ønsker å nå et større publi
kum, samt at det nok hjelper på 
oppmøtet når man kan nyte en 
halvliter i et hyggeligere miljø.

Arrangørene har ellers store 
planer om å gi ut en egen avis 
der ulike problemstillinger rundt 
seminaremnene blir diskutert; 
dette for skape mer engasjement 
og gi bakgrunn for debatten.

Michelet om moral
Først ut denne våren er en de
batt rundt næringslivets moral
ske ansvar i den tredje verden. I 
følge programmet kommer Jon 
Michelet i sitt innlegg til å ser
vere levende beskrivelser av de

n*St)A6 27 JANUAR
Kl 9-lf Gratis bondefrokost på MH.
Kl 11-14: PMS-marknad med profilering, mobilisering og studentaktivisering i 
Lysgården, MH. Alle kommer!
Kl 16: Skileik med Tromsøstudentenes idrettslag i Kroken. Egen skipedagog for 
barna Felles buss fra Hovedgården.
Kl. 21: «Nå-har-vi-vaert-på-ski-og-er-varme-og-slitne*-fest i Bodegaen. Pris: 
Kunkr. 20,-

ONSDAG28. JANUAR
Kl. 11.30: Fotballturnering i Tromsøhanen. Påmelding av lag pr e-mail.
Kl 20: Lysløypestafett i byen. Se oppslag 
Flotte premier Påmelding pr e-mail.

TORSDAG29 JANUAR
Kl 11-15 Popvit-maraton i Bodegaen.
Kl. 18 Quake-turnering i Aud.max
Påmelding pr e-mail

FREDAG 30 JANUAR
Filmkavalkade i Bodegaen Se oppslag1
Kl 20: Solfest i Lysgården med lykkelige timer til kl. 22. Stort sceneshow. 
Antrekk Solbriller og bermuda.
Musikk v/de Lillos Pris 150,-/130,-

SØNDAG1 FEBRUAR
Kl. 17. DEBUT-messe med rom for filosofi, tvil og tro i Grønnåsen kirke. 
Studentprest Tor Stranda og felles studentkor

Torbjørn Berntsen mot Kåre Willoch i den store debatten om miljø og utvikling 
onsdag 6. mai. ARKIVFOTO

norske oljeselskapenes virke i ut
landet. Kan Michelet provosere 
denne gangen? Møt opp på 
Mack-kjelleren onsdag 28. janu
ar hvis du vil se Klåssekamp- 
redaktøren i aksjon.

Tirsdagen etter er det den 
kjente fredsforskeren Johan Galt
ung sin tur. Han skal denne da
gen gi oss et bilde av utviklings
hjelpen som fragmentert og en
sidig. Galtung serverer oss en 
mer helhetlig definisjon av ut
vikling og hva som kjenneteg
ner et utviklet samfunn.

Jacob Jervell er professor i 
bibelvitenskap og en etterspurt 
foreleser i flere land; han er også 
tilknyttet UiTø. Jervell har enga-
sjert seg i debatten om sosiale- 

tiske problemer, og det 
er samfunnsmoral det 
skal handle om når han 
kommer til Mack-kjel
leren 11. februar. Han 
følger her opp Bonde- 
viks verdikommisjon 
og kommer innom 
flyktningetemaet, grå
dighet og etikk.

Rasisme og 
religion

Onsdag 18. februar er 
temaet rasisme og ny
nazisme. Da kommer 
Graeme Atkinson til 
Tromsø. Han er i følge 
programmet en av Eu
ropas fremste eksperter 
på nynazisme og har 
jobbet i Searchlight 
Magazine i over tretti 
år. Uken etterpå er ti

den kommet til å diskutere frigjø
ringsteologien i Latin-Amerika. I 
frigjøringsteologien legitimerer 
man sin kamp ut i fra teologi, og 
det er dette Dr. theol og høgskole
rektor Kjell Nordstokke og sosio
log Kjartan Seines skal debattere.

Teologi blir og satt under lu
pen torsdag 19. mars i Hovedgår
den. Ingvild Flaskerud og Tor 
Stranda skal da belyse problem
stillingen om religion som frigjør
ende faktor og politisk ideologi.

Land mot øst
Internasjonalt Seminar tar og opp 
forhold innen enkelte land. Blant 
disse finner en torsdag 5.mars 

Kristian Wengen (til venstre) og Lars Buseth studerer vårprogrammet til Internasjonalt 
Seminar som de er strålende fornøyde med.

Ragnhild 
Dybdahl som 
vil fortelle om 
psykososiale 
tiltak blant 
krigsofre i 
Bosnia. Gun
nar Sætra, jour
nalist i Nord
lys, fokuserer 
senere på den 
vanlige rus- 
sers jakt etter 
det gode liv. 
Dato her er 
ikke fastsatt. 
Torsdag 
23.april kom
mer lederen av 
”Den Norske 
Tibet Komité”, 
Namgyal Tso- 
mo Vestre. Han
gjennomgår
Tibets historie

og nåværende situasjon.

Land mot sør
Er AIDS en trussel mot de afrikan
ske samfunn? Knut Fylkesnes sva
rer på dette spørsmålet torsdag 12. 
mars i Hovedgården. Fylkesnes er 
ansatt ved seksjon for samfunns
medisin på UiTø.

Er norsk fisk en trussel mot 
Afrika? En debatt om fisk og u- 
land får du på torsdag 2. april på 
samme plass.

Dette er en aktiv uke for In
ternasjonalt Seminar; onsdag 1. 
april blir det nok glødende tem
peratur når Kristin Halvorsen 
(SV), Jan Tore Sanner (H) og Gu

ro Fjellanger (V) setter hveran
dre stevne i miljøspørsmål. Det 
store spørsmålet er om bærekraf
tig utvikling er retorikk eller 
handling. Tør vi i Norge å prio
ritere miljø eller er vi bare en 
miljøsinke som er opptatt av 
oss selv? Kom på Mack-kjelle
ren og få svaret på dette; du 
får i hvert fall et friskt ordskif
te.

Krig og rettigheter 
Menneskerettighetenes status 
tar advokat Arild Humlen seg 
av onsdag 25. mars. Da blir det 
på Mack-kjelleren fokus på uli
ke samfunnsmodeller og for
holdet til menneskerettigheter. 
Også Norges forhold til rettig
hetene skal diskuteres. Hum
len er advokat og jobber med 
blant annet krigens lovgivning 
og militærnektersaker.

Henrik Syse står for debat
ten 29. april. Han stiller spørs
mål ved om det finnes en rett
ferdig krig. Han spør videre om 
hva vi kan finne i historien og 
filosofien om våpenbruk i hu
manitære aksjoner og sivilt for
svar.

Willoch mot Berntsen 
Onsdag 6. mai er det så duket 
for årets store debattduell. Da 
kommer Kåre Willoch og Tor
bjørn Berntsen til Tromsø for å 
diskutere demokratiet og det 
politiske miljøet i dag. Begge 
er de eldre, radikale menn i 
hvert sitt parti. Kanskje kom
mer de innom Frp sin framgang, 
Høyres tilbakegang og arbei
derbevegelsen sin situasjon.

Men i sentrum for debatten 
kommer miljø og utvikling til å 
være. Kristian Wengen sier til 
Utropia at Internasjonalt Semi
nar her har gjort et scoop:

- Dette blir desidert årets 
debatt i Tromsø, vi har fått to 
politiske ringrever med munn
stellet i orden, sier Wengen. 
Han kan garantere høy tempe
ratur og mener at dette er et 
utmerket avbrekk i eksamens
lesningen.
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40 vekttall i kamelspising

Egentlig skulle hun 
bare bli i to år. Det tok 
tre og et halvt år før 
Eidi Ann klarte å løsri
ve seg fra Tromsø og 
studentpolitikken.

Lise Swensen
Lars Åke Andersen (foto)

-Jeg elsker Tromsø. Jeg synes 
det er så fantastisk fint å være 
her.

Litt flau innrømmer hun at hun 
ennå ikke har vært på Troms- 
dalstinden. Hun nesten kviskrer 
det.

- Har du vært på Blåmann 
da, spør fotografen?
Nei, det har hun heller ikke.

- Hva har jeg egentlig gjort i 
Tromsø, mumler Eidi Ann for seg 
selv.

Ansikt utad
Det siste året har Eidi Ann Han
sen vært studentstyreleder og 
studentenes ansikt ut mot ver
den utenfor Breivika.

Selv er hun litt overrasket 
over at hun endte opp som stu- 
denttillitsvalgt. Da kom hun som 
fersk student kom til Tromsø 
høsten 1994, hadde Eidi Ann 
ikke tidligere vært aktiv i organi
sasjonslivet. Plutselig var hun 
blitt tillitsvalgt på sosiologi 
grunnfag fordi ingen andre gid
det.

- Det første året var jeg se
kretær og deretter leder for fag
utvalget på sosiologi. Det andre 
året var jeg fagutvalgskoordina- 
tor på ISV, mens jeg tok historie. 
Den jobben tok litt overhånd, så 
jeg måtte strekke grunnfaget ut 
over tre semester, forteller hun.

To år har hun sittet i student
styret, det siste som leder for 
forsamlingen. Eidi Ann føler ikke 
at tiden som har gått med til å 
være tillitsvalgt for studentene 
har vært bortkastet.

- Jeg synes jeg har lært vel
dig mye. Helt soleklart. Jeg var 
ganske fersk i organisasjons
sammenheng da 
jeg begynte, og 
har lært veldig 
mye. Og organi
sasjonserfaring 
får du jo bruk for 
uansett senere.

Å spise 
kameler 1

Eidi Ann mener 
det er viktig å vite 
hvordan man som student går 
frem for å nå sitt mål. Som stu- 
denttillitsvalgt har hun også lært 
å forberede saker, lede møter, å 
snakke for store forsamlinger og 
lært å fremholde sitt syn i ulike 
fora.

Men også på det personlige 
planet har hun fått brynt seg.

- Du får tatt i bruk en del si

99
I enkelte sam

menhenger kan stu
dentenes meninger 
bli ignorert.

fifi

- Vel bekomme

der ved deg selv. Du må forhol
de deg til mennesker i formelle 
og uformelle sammenhenger. Det 
er ikke alltid at forholdet mellom 
meg og andre har vært like bra, 
dg da du må bare gjøre det beste 
ut av det. Du må bite utbrudd i 
deg. Ha større takhøyde, og to
lerere mer enn du ville gjort i 
andre sammenhenger.

-Har du lært å snu det andre 
kinn til?

-Ja, klart. Jeg har mange gan
ger følt at jeg har gått litt på 
akkord med meg selv.

Å spise kameler 2
Selv vektlegger hun mest at hun 
har fått trent evnen til å legge 
bånd på seg selv.

- I formelle sammenhenger 
kan du ikke bare være Eidi Ann 
og ture på som du vil. Du må 
hele tiden ta hensyn til at her er 
andre mennesker som ikke deler 
dine synspunkt, som har andre 
oppførselsmønstre, forteller hun 
og legger til at det mildt sagt har 

vært en in
teressant er
faring.

Som 
studentsty
releder skal 
jeg også 
presentere 
studentsty
rets syn 
uavhengig 
av hva jeg 

mener selv. Og det har ikke alltid 
vært like lett, for ofte har jeg vært 
i mindretall i studentstyret. Og 
det har vært en utfordring å skul
le forsvare synspunkter som jeg 
selv ikke står for utad.

Samarbeidsproblemer
Eidi Ann er jenta som synes det 
er spennende å være med i be

slutningsprosesser. Dertil blir 
hun desto mer arg når hun me
ner studentene ikke blir hørt.

- A putte noen studenter inn 
i beslutningsorganene gir et 
skinn av legitimitet, men det be
tyr ikke at vi blir hørt av den 
grunn. Det kan være litt frustre
rende. I enkelte sammenhenger 
kan studentenes meninger bli ig
norert. Likevel mener jeg vi har 
fått gjennomført én del, selv om 
det har vært noe stanging mot 
veggen.

Etter en utbjåsning hvor Eidi 
Ann og tidligere studentstyre
leder Kristian Wengen ga ledel
sen ved universitetet så ørene 
flagret, mener Eidi Ann at hold
ningene nå har bedret seg.

- Jeg tror vi trengte å kjefte 
opp hverandre og å få renska 
lufta. Jeg tror vi har lagt et godt 
grunnlag for neste semester for 
studentstyret.
Studentsyret har jobbet en del 
opp mot Tromsø kommune, og 
avtroppende studentstyreleder 
tror at de har bli hørt.

- Det er viktig at vi viser be
slutningstakere av vi er her, og 
at det ikke går ann å ignorere 
oss.

Studentengasjement
- Hva er ditt budskap til masse
ne?

- Engasjer dere for søren. Jeg 
er frustrert over at folk ikke tar 
mer ansvar for egen velferd. Jeg 
vet jo at folk sitter rundt om
kring og er misfornøyd med stu
dieplaner, velferd og sånt. Du 
har gode muligheter for å få gjen
nomslag for dine saker dersom 
du prøver.

Eidi Ann tror også at organi
sasjonserfaring gjør deg attrak
tiv for arbeidsmarkedet.

- Det viser at du kan bruke 

evnene din, ikke bare sitte på 
rompa og pugge. Dessuten er 
det ikke bra å bli for enspora, da 
tror jeg ikke du blir bra i noe.

Mediatekke
I Nordlys og Bladet Tromsø har 
hun vært avbildet mange gan
ger og spurt om alle mulige ting 
som studenter kunne tenkes å 
ha en mening om. Fra tv-lisens 
til barnehagesatser.

Å uttale seg til media og stille 
velvillig opp på 
bilder har., vært 
en del av Eidi 
Anns jobb som 
studentstyrele
der. Noe som 
kan være en 
vrien jobb, et
ter som mang 
en journalist 
kan falle for 
fristelsen til å 

w
Det viser at du kan 

bruke evnene din, 
ikke bare sitte på 
rompa og pugge.

vinkle en sak til det ugjenkjen
nelige for intervjuofferet. Men 
hun har blitt en slags mediaynd- 
ling, med høysesong under 
agurktiden.

Og når Utropias fotograf drar 
henne med opp på taket av UB, 
og deretter inn i skogen, følger 
hun villig med. Mens hun hele 
tiden småprater med fotografen 
for ikke å bli stiv og unaturlig i 
maska.

Eidi Ann bekrefter at å lære å 
forholde seg til media har vært 
en utfordring.

- Jeg hadde jo ingen erfaring 
til å begynne med, men jeg sy
nes det har gått sånn høvelig 
etter hvert.

Hun har nok det lille ekstra 
som gjør at noen blir ei) populær 
statsminister (les: Bondevik) og 
andre ikke (les: Jagland). Men 
hun er snar med å avfeie spørs
målet om hun skal bli statsminis

ter når hun blir stor.
- Nei, jeg har ingen slike am

bisjoner, ler hun.

Elsker Tromsø
Eidi Ann har mer enn en gang 
erklært sin kjærlighet til Tromsø.

- Hva er så bra med Tromsø?
- Kontrastene, svarer Eidi 

Ann kontant.
-Det er knall-mørkt og så er 

det knall-lyst. Så er det to og en 
halv meter snø, og så er det ikke 

noe snø. Når 
du har litt 
større kon
traster setter 
du kanskje litt 
mer pris på de 
fine øyeblik
kene, filoso
ferer hun.

Ellers liker 
Eidi Ann kafe
livet i Trom

sø, selv om hun avviser at hun 
er en kaférotte.

- Bare å sitte å dingle med 
beina, mens du leser avisa. Det 
synes jeg er skikkelig deilig.

Men hun er fornuftig nok til å 
ville bruke studietida til å se seg 
om i verden.

Nå reiser Eidi Ann først til 
Venezuela, før hun legger turen 
til Bergen for å ta grunnfaget i 
latinamerikanske studier. Sene
re går turen kanskje til Finnmark. 
Men hun lover å komme tilbake 
til Tromsø. Kanskje det da blir 
tid til å ta en tur på Tromsdals- 
tinden.

- Men ikke på en god stund. 
Det er så mye jeg skulle ha gjort 
først.
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Torkjel Sandanger i studentsamfunnet gleder seg over nye lokaler.

Nye lokaler til 
Samfunnet
Studentsamfunnet i Tromsø 
overtar store deler av kjeller
etasjen i Hovedgården. Et 
nytt møterom, kontor, øv
ingslokale og ’’Bodega 2” er 
de konkrete planene.

Per Steinar Moen
Lars Åke Andersen (foto)

- Alle studentene vil få et utvidet vel
ferdstilbud, lover avtroppende finansmi
nister i Studentsamfunnet, Torkjel Sand
anger.

Arbeidet med kjelleretasjen vil bli satt 
i gang straks, og Sandanger håper de 
nye lokalene kan tas i bruk allerede om en 
måned. Men det er Plan- og driftsavde
lingen (PLUT) ved universitetet som skal 
slå i den siste spikeren for dette prosjek
tet.

Fornøyd
Utvidelsen av kjellerlokalene i Hoved
gården er utvilsomt et kraftig løft for Stu
dentsamfunnet. Torkjel Sandanger tror 
dette kanskje er en begynnende forståel
se fra universitetets side om hvor viktig 
det er med studentvelferd.

- Vi er selvfølgelig veldig takknemlig 
for universitetets initiativ. Unni Grønn- 
eng i PLUT har vært til stor hjelp, roser 
han.

Men den totale hengivelsen for uni
versitetsledelsen uteblir. Selv om Stu
dentsamfunnet nå får mer boltreplass, er 
denne utvidelsen langt fra nok til å dekke 
behovet for et sosialt tilholdssted for stu
dentene.

- Vi burde hatt et eget studenthus, 
påpeker Sandanger.

Liv og vaffelrøre
Samfunnet lover at disse nye lokalene vil 
bli flittig brukt.

- Byggingen av et nytt øvingslokale 
gjør at presset på Bodegaen minker, og 
at dette lokalet kan brukes til flere sosiale 
arrangement. Dette innebærer at også Ca
fe Bodega kan utvide sitt tilbud til glede 
for cappucinodrikkende vaffelspisere.

- Jeg håper at studentene i alle fall vil 
benytte disse nye tilbudene, oppfordrer 
Sandanger til slutt.

UNGD0MS- 
BILLETTER 
Vi har faste lave priser for 
deg under 26 år, eller som 

er student under 32 år.
STA-billetter:
En vei fra Tromsø:

Oslo 945,-
Bergen 945,-
Stavanger 945,-
Trondheim. 740,-
Bodø 475,-
London 1750,-
København 1480,-
Paris 1949,-
Roma 2283,-

En vei fra Oslo:
London 684,-
Zurich 995,-
Istanbul 1440,-
Bangkok 2795,-
New York 1817,-
Mexico 1840,-
Andre land, spør oss!

vi har boliger og barnehager I 
Er du student og mangler et sted å bo, eller trenger du barneha
geplass slik at du kan få gjennomført studiene dine?

- Vi kan kanskje hjelpe deg!

Søknadsfrister
Barnehagene: 1 .april og 1 .desember 
Boligene: Fortløpende behandling

-for mer informasjonSIUDENTSAMSKIPNADEN
STUDENTSAMSKIPNADEN I TROMSØ, BREIVIKA SENTER. 9037 TROMSØ

Olsten DataVikar 
er Norges Største 
og Tromsøs eneste 
spesialisterte 
konsulent-og 
vikarbyrå innen 
EDB-oglT- 
tjenester, og et 
selskap i kraftig 
vekst.

Vi leverer 
konsulenter til 
kortere og lengre 
oppdrag innen 
bukerstøtte, drift 
av EDB-anlegg, 
systemutvikling og 
tekniske tjenester.

Vi er nå etablert i Tromsø, og trenger derfor dyktige 
medarbeidere til utfordrende og spennende oppdrag, 
og vi søker derfor

IT-konsulenter
- med kompetanse innen:

Drift av nettverk:
Novell, Windows NT, 
UNIX og AS 400.

BrukerStøtte/instruk- 
sjon:
PC operativsystemer, 
kontorstøtte, nettverk, 
internett m.m.

Systemutvikling/
Programmering:
Fortran, Cobol, 4GL, Delphi, 
C/C++, objektorientering, 
database/SOL, internett.

Teknisk support:
Klargjøring ? feilsøking, 
reparasjon, oppgradering.

Har du spørsmål? Ring 77 68 4015 og spør etter Ørjan 
eller send din CV snarest til: Olsten DataVikar

Postboks 955
9001 Tromsø

SloataWgr

DET ORIENTALSKE KJØKKENET

Vi serverer kinesiske, thai, * 
malaysiske, indonesiske, 

burmesiske og andre 
orientalske retter.

Tromsø 
Badmingtonklubb 
ønsker nye og gamle 

medlemmer velkommen
♦

Treningstider: 
tirsdager 16.00-17.30 
torsdager 20.30 - 22.30 
fredager 19.30-21.30

♦

Billettene kan:
- avbestilles
- endres, også retur
- bestilles nå!

Bestili klasseturen 
og feriebilletten nå 

-unngå køene.

77 64 80 03

STA TRAVEL

✓
✓
✓
✓
✓

Vi krydrer etter deres ønske
Rimelig lunsj
Stor rabatt på utkjøring og henting
Selskap opp til 40 personer 
Alle rettigheter

Et sted for dere som ønsker litt mer 
enn bare vanlige kinesiske retter.

------------ Sjøgata 25 Tlf. 77 65 65 66_________
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Kildesortering 
ved 
universitetet
Nå skal også universi
tetet ta del i Tromsø 
kommunes storsat
sing på kildesortering. 
Kantinene har blitt 
utrustet med to typer 
søppeldunker: En for 
matavfall og en for 
såkalt restavfall.

Per Steinar Moen
Lars Ake Andersen (foto)

- Jeg håper studentene tenker 
seg om når de skal kaste søppe
let sitt, sier Magne Tønsaas, 
TITTEL ved Plan- og utviklings
avdelingen ved Universitetet i 
Tromsø.

Like før jul ble de første mat- 
avfallsdunkene utplassert ved 
de forskjellige kantinene og pau- 
serommene ved universitetet. 
Selv om de fleste husstandene i 
Tromsø kommune har vært nødt 
til å skille matavfall fra resten av 
avfallet helt siden i august i fjor, 
er det fortsatt mange som slur

ver på avfallet på universitetet.

Startvansker
- Det syndes mye på sorterin
gen. Men det er ikke annet å 
vente store startvansker ved sli
ke prosjekter, sier Magne Tøns
aas.

Melk og melkeprodukter, alt 
av kjøtt og fisk, frukt og grønn
saker, bakevarer og eggskall kan 
trygt plasseres i matavfallsdun- 
ken. I tillegg kan oppløselig pa
pir som kaffefilter (og teposer), 
eggekartong og tørkepapir sor
teres sammen med matavfall. 
Melkekartonger derimot må kas
tes sammen med restavfallet.

Positive
Kantinepersonalet ved Hoved- 
gårdskantina har bare fått posi
tive tilbakemeldinger fra kunde
ne etter at kildesorteringen ble 
innført.

- Vi har ikke fått en eneste 
klage, slår kantinemedarbeider 
Tina Otting fast.

Selv om det riktignok ikke har 
vært noen klager, er ikke det ens
betydende med at kildesorterin
gen fungerer helt etter intensjo-

Magne Tønsaas oppfordrer oss til å kaste oss over kildesorteringa.

nen.
- Folk er litt usikre på hva 

som kan kastes i de forskjellige 
søppeldunkene, sier Tina Ot
ting.

Magne Tønsaas ber oss alle 
skjerpe oss litt, og kanskje væ
re litt mer oppmerksom når sø
pla skal kastes.

- Gjør akkurat det du gjør 
hjemme, oppfordrer han mens 
han ber om ikke å bli misfor
stått.

Valg til Presidiet
Studentsamfunnet i Tromsø har avholdt valg til Presidiet, samfun
nets utøvende organ. Etter å ha vært president siden samfunnets 
gjenoppståelse i 1996, gir svensken Victoria Jonson det ærefulle 
vervet over til Johanne Skoe Jakobsen. Johanne kommer fra Oslo, og 
har blant annet jobbet med Cafe Bodega og konserter. Dessuten har 
hun en fortid i Utropia.

Ellers ble tidligere organisasjonssekretær Anders Lilleheim valgt 
til finansminister. Truls Siri, Kjersti Thoresen og Jan Håkon Juul ble 
valgt som medlemmer av Presidiet.

ryiaiiiiuicii cicrviiuiiicii i\eu hu 

ønsker velkommen til et nytt semester 
** - °9 g®r e* knalltilbud til alle studenter

Pyramiden elektromarked AS

St«der 99O, 
Ut*

Ordinær pris 
kr. 3.990,-

TANRA-
5501TS.2T' 
stereo-TV med 
ypperlig bilde- og lydkva
litet! Black matrix 
bilderør. Separate 
innebyggede høytaler- 
kabinettersom giren 
fyldig stereolyd. Tekst- 
TV-sider. Onscreen
display. SCART-kontakter. Frontkontakt for hodetelefon. 
90 programmer. Fjernkontroll med alle funksjoner. 
Kanalvelger med UHF/VHF/hyperbånd (CATV S1 - 
S20)(S21 -S41). Sleep timer. . j

A
PYRAMIDEN
KJØPESENTER

va Pyramiden
Kk elektromarked AS 

tlf. 776 38151

Pacard Bell 7558D med 14" skjerm
Multimedia PC

166 MMX prosessor, 
16 MB, 2GB hardisk, 

256 Cache, 16xcd Rom,
1 MB skjermkort og faxmodem. 

Leveres komplett med mus, 
tastatur, lydkort, høytalere. 
Medfølgende programvare: 

Word 7.0, Works 4.0, 
Corel Draw 4,0, Windows 95 

og virusprogram m.m.

Multimedia PC 
inkl, monitor og 

fargeskriver !

kr. 10,990,
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TIRSbAG 27. JANUAR
Kl. 9-11’. Gratis bondefrokost på MH.
Kl. 11-14’. PMS-marknad med profilering, mo- 
bilisering og studentaktivisering i Lysgården, 
MH. Alle kommer'.
Kl. 16’. Skileik med Tromsøstudentenes idretts
lag i Kroken. Egen skipedagog for barna. Felles 
buss fra Hovedgården.
Kl. 21: «Nå-har-vi-vaert-på-ski-og-er-varme- 
og-slitne»-fest i Bodegaen. Pris’. Kun kr. 20,-

ONSbAG 28. JANUAR
Kl. 11.30’. Fotballturnering i Tromsøhallen. På
melding av lag pr e-mail.
Kl. 20’. Lysløypestafett i byen. Se oppslag. 
Flotte premier. Påmelding pr e-mail.

TORSbAG 29. JANUAR
Kl. 11-15’. Popvit-maraton i Bodega?
Kl. 18’. Quake-turnering i A< 
Påmelding pr e-mail.

FREbAG 30. JANUAR
Filmkavalkade i Bodegaen. Se oppslag'.
Kl. 20’. Solfest i Lysgården med lykkelige ti
mer til kl. 22. Stort sceneshow. 
Antrekk’.. Solbriller og bermuda.
Musikk v/ de LilloS. Pris 150,-/130,-

SØNbAG 1. FEBRUAR
Kl. 17’. OEBUT-messe med rom for filosof i, tvil 
og tro i Grønnåsen kirke. Studentprest Tor 
Stranda og felles studentkor.

DEBUT-uka c/o Studentsamfunnet i Tromsø, Hovedgården, 9037 Tromsø. Tel 77 64 49 16 
debutuka@hotmail.cgm

mailto:debutuka@hotmail.cgm
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Ja, vi

Den øldrikkende og umoralske nordmannen - til bekymring for 
enkelte landsmenn, både nå og før.

N ordmannen
i tall
Hvem er så denne 
sagnomsuste nord
mannen? Det er nok
så broket bilde som 
danner seg når man 
studerer tall fra Statis
tisk Sentralbyrå.

Alder
Den største gruppen av nord
menn befinner seg mellom 25 og 
29 år.

Økonomi
Nordmannens gjennomsnittlig 
disponible inntekt er 244 915 kro
ner for menn, mens kvinner tje
ner til sammenlikning gjennom
snittlig 153 578 kroner. De mel
lom 45 og 54 tjener mest med 
sine 287 672 kroner, mens ikke 
uventet tjener de over 80 minst.

Nordmenn bruker årlig mest 
penger på bolig, lys og brensel 
og reiser og transport, hvor vi 
bruker hhv. over 21 301 og 18 
699 kroner per person. Vi bruker 
over 3415 kroner på drikkevarer 
og tobakk. Det vi bruker aller 
minst penger på er sukker hvor 
nordmannen kun bruker 116 kro
ner, uten at vi kan slutte oss til 
noe av den grunn. 116 kroner 
blir tross alt en god del sukker!

Giftermål
Vi gifter oss ved gjennomsnitt
lig fylte 32,9 for mennenes del, 
mens kvinnene gifter seg i en 
alder av 29,9.

Hygiene
79% av alle nordmenn har 20 el
ler flere av tennene sine i be
hold, mens 8% av oss har ingen 
tenner.

Vi bruker årlig 1856 kroner på 
vår personlige hygiene.

Arbeid
Av alle yrkesaktive over 16 år 

arbeider flest innen varehandel, 
hotell og restaurantvirksomhet, 
mens færrest arbeider innen 
kraft- og vannforsyning.

Fritid og mediabruk
Norske aviser skryter av at nord
menn leser mest aviser i verden, 
men også andre medier blir flit
tig brukt. På en virkedag leser 
86% av alle mellom 9 og 79 år 
aviser, mens 82% av oss ser på 
TV og 62% hører på radio. Til 
sammenlikning går vi gjennom
snittlig ca. 2,6 ganger på kino i 
året.

Tidsbruk
Ser man på den tiden vi nord
menn bruker til daglige aktivite
ter per. år kommer man over en 
del interessante ting. For eksem
pel bruker vi kun 3 timer og 17 
minutter på inntektsgivende ar
beid. Vi bruker 1,13 timer på å 
spise, og utdanner oss bare i 31 
minutter.

Utdanning
Med vår tidsbruk på utdanning 
er det overraskende at per 
31.12.1996 hadde 6992 personer 
blitt tildelt en doktorgrad av en 
eller annen type, mens 655 403 
hadde avsluttet utdanning på 
universitet- eller høgskolenivå 
innen 1995.

Religion 
Religionen har alltid vært sen
tral for nordmannen, men til tross 
for dette satte 55% av alle nord
menn ikke sine ben i en kirke 
eller religiøst møte i løpet av 1995. 
Kun 10% av landets innbyggere 
har vært på et slikt over 10 gan
ger i det samme tidsrommet. Al
dersgruppen mellom 25 og 44 er 
den mest ugudelige.

ALLE TALL ER HENTET FRA " 
STATISTISK ÅRBOK 1997, UTGITT 
AV STATISTISK SENTRALBYRÅ.

Nordmannen. Ordet 
gir utallige assosia
sjoner for de fleste av 
oss. Gammeldans, 
søndagsturen, spar- 
sommelighet og en 
uselvisk vilje til å 
hjelpe andre som ikke 
har det like bra. Lever 
vi opp til disse ideale
ne?

Marit Helene Stensen og 
Ås geir P. Johansen

erI følge frekvensordboka 
«norsk», «norske», «Norge» og 
«Norges» de mest brukte orde
ne i norske aviser, bare slått av 
«i» og «og». Alt som har med 
Norge og det norske går som 
varmt hvetebrød.

Lusekofte og brunost 
For å sitere den store guruen i 
norsk sosialantropologi, Thomas 
Hylland Eriksen, så er bildet vi 
har av den gjennomsnittlige 
nordmann «ruralt, puritansk, 
egalitært og alt i alt bondsk» (Fra 
boka «Typisk norsk»). Selv om 
halvparten av oss bor i byer så 
tar vårt bilde av det rotnorske 
utgangspunkt i bonden som dri
ver småbruk og setter pris på de - 
enkle gleder i livet.

En annen 
høyt skattet 
norsk kong
stanke er lik
het. Enhets
skolen med lik 
rett til utdan
ning for alle, 
velferdssta
ten med omfordeling av ressur
ser og en stor midddelklasse er 
ting vi er stolt av i Norge.

Alt i Norge er forbudt, og 
det som ikke er forbudt er 
obligatorisk.

Formyndermennesket
En av dem som mener at moral 
og puritanisme kjennetegner 
nordmenn var forfatteren Jens 
Bjørneboe. Mannen som ga kjøtt 
og blod til begrepet formynder- 
menneske. I Bjømeboes verden 
var formyndermennesket en 
svøpe og en landeplage. En av
art av homo sapiens som vil 
formynde oss andre, fordi vi ikke 
kan ta vare på oss selv. Bjørne
boe trakk frem norsk alkoholpo
litikk som et av de beste eksem
pler på overformynderi, hvis 
eneste idé er 
den negative 
tanken «Du 
skal ikke». 
Bjørneboe 
fremhevet de 
frikirkelige 
samfunn, av
holdsbeve
gelsen og statens umettelige 
økonomiske utnyttelse av alko- 
holsituasjonen.

Ingen alkoholiker har sluttet 
å drikke, fordi det blir for dyrt, 
argumenterte Bjørneboe med da. 
At diskusjonen om norsk alko

Er det noe man vet om Nor
ge, så er det at regler blir 
det i alle fall nok av.

Lars Roar Langslets byråkratilov

holpolitikk og eventuell overfor
mynderi også er relevant i dag er 
det ingen tvil om. Det er årvisse 
prisøkninger på innholdet i hyl
lene på Vinmonopolet gjennom 
statsbudsjettet. Så også i år. Nå 
er ikke bare prisene, men tilbu
det av alkohol omdiskutert. Først 
ved årsskiftet fikk vi lov til å ta 
en konjakk etter søndagsmidda
gen, noe man for eksempel i na
bolandet Sverige har gjort i åre
vis.

Den kjente Fremskrittsparti- 
politikeren Fridtjof Frank Gun
dersen er ikke fornøyd med det. 
Han vil oppheve Vinmonopolets 
monopol på im
port av alkohol 
til Norge, og har 
sågar brakt sa
ken opp for 
EØS-domsto-

,.len.

Gjør ha du vil, så len
ge du ikke nyter det.

Puritanerloven

Typisk norsk å være god... 
...er den svært så kjente uttalel

sen fra daværende statsminister 
Gro Harlem Brundtland sin nytt
årstale. Og hun er slett ikke den 
eneste som mener det. Som inn
bygger i ett av verdens rikeste 
land, takket være det at vi er så 
heldige å besitte store naturres
surser, synes bildet rosenrødt. 
Til og med på kriminalitetssta- 
tistikken er tallene lyserøde sam
menlignet med eksempelvis vå
re naboland. Faktisk er den far
ligste plassen en kvinne kan opp
holde seg på en lørdagskveld 

hjemme i 
sin egen 
stue, sta
tistisk sett 
vel og 
merke. Li
keså har vi 
alle det bra 

materielt dg er sikret alle livs- 
nødvendigheter. Altså et egali
tært samfunn uten klasseforskjell 
ler. Alt dette omkranset av vak
ker natur.

Likeså hjelper vi resten av ver
den til å få det bra... Vi mekler 
både her og der og er et av de 
land som bidrar med flest 
uhjelpskroner per innbygger. For 
ikke å glemmer at vi har fostret 
verdens miljødronning, Gro Har
lem Brundtland. Også OL på Lil
lehammer altså. Typisk gode ver
densmestre, altså.

Hammarlunds lov
f

Norge sett utenfra
Hva syns så resten av verden 
om oss? De som har vært i len-

g re 
t i d 
uten- 
f o r 
mo
der- , og landsbybeboere trues til å ta 
lan
dets 
gren

ser og helst utenfor'Skandina
via har nok oppdaget at Norge 
og dets ve og vel stort sett om
gis av den store stillheten og 
når det refereres til Norge så er 
det ofte en eller annen kuriositet 
som nevnes.

Det vil kanskje være interes
sant å se på hva våre skandina
viske naboer synes om nord
menn. En undersøkelse blant 
danske syvendeklassinger av
slører at de synes at vi er «me
get nationalistiske og lidt bond- 
ske(...).» Det er de såmen ikke 
alene om å synes.

Sære og sjølgode 
nordmenn

Internasjonalt har det mange 
oppfatter som en sjølgod hold
ning blant nordmennene vakt ir
ritasjon.

Et eksempel er flyktningpoli
tikken. Selv 
statsminis
teren i vårt 
nærmeste 
naboland 
Sverige, 
Gøran Pers

son, har skjelt oss ut for ikke å 
stille opp for medmennesker på 
flukt gjennom vår strenge asyl
politikk. Likeså FNs høykommis
sær, som har gitt oss korreks for 
at vi har tatt i mot så få asylsøke
re.

Miljøpolitikken er vi heller 
ikke verdensmestre i. Norge krev
de unntak på unntak under mil
jøkonferansen i Kyoto, for med 
vår olje- og gassindustri er vi 
ikke villige til prosentvise reduk
sjoner av CO2-utslipp, men kjø
per oss heller kvoter hos andre 
land.

Norges krav om særordnin
ger i utenrikspolitiske spørsmål 
har i det hele tatt vakt irritasjon i 
utlandet, for eksempel i EU-de- 
batten. Den så mye omtalte nis
selua var det nok mange i Brus
sel som nikket gjenkjennende til 
da vi på tross av det de så på 
som en meget god avtale med 
mange særordninger sa takk, 
men nei takk til medlemskap.

Nordmenn ut på tur
Et annet svært omstridt område 
er Norges forvaltning av fiske
ressursene. Det er slutt på den 
tide da fiskeren dro ut i sjarken å 
dro opp nota. Norsk rovfiske i 
Antarktisk har fått chilenske fis
kere til å reise rundt halve klo
den for å protestere.

Norske bedrifter er heller ikke 
.. bare snille. Norsk Hydros pro

sjekt i den indiske delstaten Oris
sa truer med å tvangsflytte flere 
landsbyer til fordel for en alu- 
minagruve. Prosjektet er for ti
den utsatt grunnet massiv mot
stand og etter at flere indiske 
organisasjoner har vært i Norge 
og protestert ovenfor Hydro. Li
kevel fortsetter arbeidet med å 
tvangsflytte lokalbefolkningen,

i mot erstatning mot sin vilje.

Norge snylter
Det er ikke bare norske studen
ter som er misfornøyd med sta
tens utdanningstilbud. Medlem 
av det danske Folketinget og Det 
konservative folkepartiets tals
mann i utdanningssaker Frank 
Dahlgaard var ikke nådig i sin

il
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landet? ’’Godt norsk” er et 
salgsargument som 
selger bra, i alle fall 
dersom du ikke er 
utlending og hval- 
fangstmotstander.

kritikk av olje-Norges studiepo- 
litikk, da han for en tid siden 
skrev en kronikk i VG. «Fattig- 
Norge har verken råd til ordent
lig studiestøtte eller studieplas
ser nok i hjemlandet. Man er 
nødt til å snylte på andre land...», 
ironiserte Dahlgaard. Han had
de nemlig sett seg grundig lei på 
at norske studenter legger be
slag på en mengde studieplas
ser i Danmark fordi den norske 
stat ikke har noe tilbud til dem.

«Forskjells-Norge»
Men hvordan har vi nordmenn 
det i gamlelandet? Vi har alltid 
sett på oss selv som like med 
like rettigheter og like mulighe
ter. Den siste tiden har imidlertid 
vist at nordmenn ikke engang er 
typiske i sitt eget hjemland. Et 
nytt begrep har blitt etablert: For- 
skjells-Norge. Og forskjellene blir 
bare tydeligere og tydeligere. 
Næringslivtopper hever lønner i 
millionklassen, mens læreryrket 
merker nedgang i både rekrutte
ring og lønn; det ene som et re
sultat av det andre. Dette er ikke 
bare et sørgelig faktum for lærer

yrket, men også svært mange 
andre, og da særlig yrker innen
for helse- og sosialsektoren.

Denne utviklingen har man 
blitt bedt om å akseptere av næ
ringslivtopper som oppfordrer til 
måtehold, mens de selv fråtser i 
sjeldne og eksotiske retter som 
bjømefilet til en kilopris på 1200 

Det norske folk er ikke 
det eneste som tror at 
det lever i verdens sen
trum.

Willy Brandt

kroner. Millionærenes motsvar 
er som oftest at det er misunnel
se som får oss til å reagere så 
sterkt som vi gjør. Dette er da 
kanskje et utsalg av en ekte norsk 
folkesjel: misunnelsen kan vel all
tid sies å være universell, men 
samtidig særnorsk (les: Jantelo
ven) Bekymringsverdig er det 
uansett at vi går mot en epoke 
hvor selvrealiseringen skal stå i 

høysetet og forskjellene vil bare 
øke, mye grunnet økonomiske og 
sosiale forhold vi vanskelig kan 
kontrollere.

Særnorsk
Oslo er i ferd med å bli det ameri
kanske forskere kaller en «he- 
teropolis», det vil si en by hvor 

ingen kulturelle grupper 
utgjør en klar majoritet. 
Med andre ord kan plut
selig Abdullah sies å 
være en nordmann like 
mye som hvilken som 
helst Jan, Per og Bjørn. 
Denne utviklingen tvin
ger oss til å stadig vekk 
omdefinere den norske 
kulturen som nordmenn 

alltid har sett på som fastspikret. 
Problemet med den norske 

kulturen har alltid vært at til og 
med nordmenn lenge har vært 
usikker på hva som inngår i den
ne. Bygda har alltid vært knyttet 
til norsk kultur, men dette stem
mer ikke lenger rent demografisk 
da over halvparten av nordmenn 
nå bor i byer. Idealet stemmer 
ikke lenger overens med det vir

kelige liv; busserullen er ikke len
ger det særnorske plagget det 
engang var, og har blitt erstattet 
av dongeribukser og flanells- 
skjorter, mens mors kjøttkaker 
har tapt ovenfor frossenpizza 
som har overtatt status som na- 
sjonalrett.

Lønnsom innvandring 
Det særnorske i hverdagen er 
med andre ord vanskelig å finne, 
uten at dette nødvendigvis gjør 
oss til en fattigere nasjon. Vel
dig ofte er våre nye landsmenn 
ressurspersoner som man kan 
dra nytte av i en videre sam- 
funnsbygging, og svenske stu
dier viser at kulturelt heteroge
ne samfunn løser problemer på 
en langt mer effektiv måte enn 
kulturelt homogene samfunn.

Dette er fordi man kan dra 
veksel på flere perspektiver og 
bakgrunner enn man ellers vil 
finne i homogene samfunn. En 
annen studie foretatt av OECD, 
industrilandenes organisasjon 
for økonomisk samarbeid og ut
vikling, hevder etter å ha analy
sert konsekvensene av innvand

ring til USA at desto mer for
skjellig innvandrerne er fra lan
dets innbyggere, desto mer lønn
somt blir innvandring. At nord
menn har blitt forskjellige er med 
andre ord ikke det ondet mange 
hevder.

Fortsatt norsk kultur?
Men fremdeles vil vi være opp
tatt av Norge og «norskhet», og 
vi vil nok da idealisere en svun
nen kultur som vi vanskelig kan 
finne tilbake til. Nye innslag i 
vår hverdag og den økende kul
turelle globaliseringen vil ikke 
føre til at den norske kultur vil 
gå under, men snarere tvinge oss 
til å omdefinere den, men samti
dig føre til økt bevissthet rundt 
vår egen kultur.

KILDER: JENS BJØRNEBOE 
(NORGE MITT NORGE), DAGENS 

NÆRINGSLIV, DAGBLADET, 
THOMAS HYLLAND ERIKSEN 

(TYPISK NORSK) VG OG NOR- 
WATCH. 

ILLUSTRASJON: PER AASE

Vi nordmenn er alltid klare til å hjelpe andre i sin nød.
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Tør du. Lilletun? Ny redaksjons- 
ledelse i Utropia

Kommentar av
Ingrid Hedlund

Norge bygges ned på alle bau
ger og kanter. Det rasjonaliseres 
og effektiviseres uten at det fø
rer til bedre lønnsomhet eller an
dre prisverdige resultater. Flere 
av den norske stats foretak mis
ter sin konkurransedyktighet 
både innelands og utenlands. 
Dagens Norge har ikke stillin
ger, bygg eller kunnskap til å 
forvalte de store summene som 
et mangeårig sosialdemokratisk 
styre har lovet skal legges ut i 
offentlig sektor. Men først må 
de dårlige tidene komme, sies det. 
Og vi må vente. I mellomtiden 
opplever vi at det allerede er dår
lige tider, og noe må skje slik at 
vi kan bli klare til å forvalte rik
dommen fra oljefunnene samti
dig som status quo forbedres. 
Tør du hjelpe til med å bygge 
opp skjelettet til den dagen olje
pengene skal tas i bruk? Tør du 
kjøre først i løypa, slik at Norge 
er bedre forberedt på å øse av 
oljepengene? Litt av inntektene 
bør derfor brukes allerede, Lille
tun. Du har flere områder i ditt 
departement som trenger midler. 
Du er dessverre ikke den eneste. 
Man kunne ropt på solidaritet, 
og hvorfor ikke?! Nå kan du vise 
solidaritet på en utradisjonell 
måte, nemlig ved å be om penger 
til forskerne ved universitetene. 
Men hvordan skal dette komme 
barna, de syke, og ikke minst vår 

ømme tå - de eldre, til gode? 
Alle vet at mange av de som slet 
under 2. verdenskrig, og er eldre 
nå, lider - ingen tar ansvar og 
gjør noe revolusjonerende med 
det. Lilletun, du tenker sikkert at 
dette ikke er ditt bord. Du har på 
en måte rett, men samtidig ikke. 
De eldres velferd sikres ved at 
hele samfunnet styrkes og be
dres. Om vi skal skjøtte om både 
de eldre og oss andre slik at vi 
kan være bekjent av det, må hele 
nettverket rundt fungere tilfreds
stillende. Og da kommer vi til 
deg og dine muligheter, Lilletun. 
Du har ansvaret for de som ut
danner seg til en framtid i blant 
annet helsevesen og forvalt
ning. Dagens og framtidens for
skere er ditt ansvar. Hvis du vil 
satse på et solid utdanningssam
funn hvor man kan entre et vel
utviklet universitets- og fors
kningsmiljø, har du sjansen nå. 
Din kollega forsvarsministeren 
gikk i en radiosending ut og sa 
at han vil ha penger til økte løn- 
ninger i forsvaret. Han har sett 
utarmingen som har foregått i 
årevis. Gode fagfolk forlater sin 
post og tar godt betalte jobber i 
det private. Nøyaktig det samme 
skjer hos blant annet jurister og 
medisinere i det offentlige. Uni
versitetene våre har som kjent 
flere ledige professorater i jus. 
Det ble nevnt av NRK i samme 
sending som krisen i forsvaret 
ble omtalt. Hva blir konsekven
sene hvis dette får fortsette sær
lig lengre? Barn og unge kan mer 
enn gjerne gjøre det godt i 
grunn- og videregående skole. 
De kan gjerne ha rett til utdan

ning og slippe inn på høyere ut
danning, men hva møter dem der? 
Elitekultur i travle eksamensfa- 
brikker. Utstrakt oppdragsfors
kning som går på bekostning av 
grunnforskningen, men som er 
nødvendig for å finansiere insti
tusjonene. Svake undervisnings
former der evaluering og tverr- 
faglighet nedprioriteres fordi res
sursene er knappe. Er det slik du 
vil ha det, Lilletun? Hadde ikke 
tanken på at universitetene fun
gerte etter intensjonen, også på 
toppnivå smakt bedre? Vi må ven
ne oss til at vi er i en konkurran
sesituasjon og ta opp kampen i 
stedet for å lide i stillhet. Et mot
argument i lønnsøkningsdebat- 
ten for offentlig ansatte er at løn
ningene i det private, spesielt på 
det juridiske markedet kan fort
sette å stige. Dette vil i så fall 
presse blant annet universitete
ne tilbake der vi er i dag. På lang 
sikt vil forhåpentligvis flere juris
ter utdannes og det høye lønns
nivået synke. En kan møtes på 
halvveien, Lilletun. Men tiden går. 
Tør du gjøre noe nå? Tør du snak
ke for oss i regjeringen? Det vil 
komme alle til gode, inkludert di
ne lavtlønnede lærere. De vil i det 
lange løp også tjene på at univer
sitetenes rykte bedres, og at man 
ikke sakker akterut i sitt fag ved å 
være offentlig ansatt. Å undervi
se og forske vil bli både attraktivt 
og lønnsomt for de beste av våre 
akademikere. Hør, Lilletun! Ta opp 
kampen mot ytterligere utarming 
av forskningsmiljøene. Vis at du 
ser lengre enn dine forgjengere, 
vis at du har ryggrad til å tenke 
nytt!

Ansvarlig redaktør
Per Steinar Moen overtok 1. ja
nuar i år redaktørstolen i Utropia 
etter Martin Tjersland og Marit 
Helene Stensen. Moen er 22 år 
og kommer fra Vadsø. Han har 
studert sosiologi og statsviten
skap ved UiTø. Og når han ikke 
har gjort det har han arbeidet i 
Utropia. Han begynte høsten 
1995, og har foruten å være en 
svært produktiv skribent hatt 
engasjement som desksjef i 1996 
og intemettansvarlig våren 1997.

PRIVAT FOTO

Moen og Henriksen går inn i redaksjonsledelsen sammen med sit
tende kulturredaktør og fotosjef, Stine Eidissen Bya og Lars Åke 
Andersen.

FOTO: LARS ÅKE ANDERSEN

Desksjef
Anders Henriksen, 22 år fra Bo
dø, erstatter fra 1. januar Siri Vag
gen Olsen som desksjef i Utro
pia. Henriksen har studert bl.a. 
informatikk, matematikk, mar
kedsføring, ledelsesteori og øko
nomi. Han var EDB-ansvarlig i 
Utropia høsten 1997.

LESERINNLEGG

Udemokratisk studentstyre
Ved det ordinære konstitueren
de studentstyremøte i novem
ber 97 ble det etter to valgom
ganger oppnådd stemmelikhet 
mellom SSL, Sosialistisk stu
dentlag, sin kandidat og SVL, 
Studentvenstrelaget, sin kandi
dat til styreledervervet. Et verv 
som i likhet med det konstituer
te studentstyret vil ha virketid 
fra 1. januar 1998. Etter dette 
ble det i henhold til regelverket 
for valg gjort loddtrekning hvor 
Studentvenstrelaget sin kandi
dat ble valgt. Det nye arbeids
utvalget, AU, også med virke
tid fra 1. januar 1998 ble valgt 
på samme konstituerende møte.

Etter det konstituerende mø
tet, ikke under, ble det fra SSL 
satt fram beskyldninger om at 
valget ikke var i henhold til re
gelverket fordi de to som var 
valgt til universitetsstyrerepre- 
sentanter for virkeåret 1998 satt 
over under det konstituerende 
møtet. I regelverket står det 
imidlertid bare at disse “skal 
lielst ikke’’ sitte i studentstyret. 
Av dette kan det forstås helst 

ikke på konstituerende møte 
heller. Det samme gjelder de som 
er valgt til samskipnaden, Si- 
Tøs representanter. Ved forrige 
konstituerende studentstyre
møte (1996) satt derimot en av 
SiTø-representantene over uten 
at noen reagerte på dette, heller 
ikke i etterkant som i dette tilfel
let. Dessuten kan ikke regelver
ket forstås slik at helst ikke be
tyr skal ikke, da må studentsty
ret i så fall endre regelverket 
først.

Studentstyreleder Eidi Ann 
Hansen for det sittende arbeids
utvalget (1997), AU, bestemmer 
seg etter krav fra studentutval
get på mat.nat. for å innkalle til 
ekstraordinært studentstyremø
te 8. desember 1997.

Det er i henhold til regelver
ket AU som har ansvaret for 
innkalling til ekstraordinært stu
dentstyremøte. Vedtak i AU av
gjøres med simpelt flertall. Ved 
henvendelse til AU-medlemme- 
ne, blir det flertall mot å innkalle 
til ekstraordinært studentstyre
møte 8. desember, og hvor det 

samme flertallet ønsker å inn
kalle til ekstraordinært student
styremøte rundt 20. januar 1998.

Flertallets syn var motivert 
ut fra at flesteparten av studen
tene er reist hjem i den tiden 
møtet var ønsket avholdt av sit
tende studentstyreleder, samt at 
det nye studentstyret, som har 
virketid først fra 1. januar, etter 
regelverket ikke kan innkalles 
og fatte gyldige vedtak i perio
den til det sittende studentsty
ret som skal sitte fram til 31. 
desember. I tillegg er det i hen
hold til regelverket naturlig å se 
det slik at det var det nye AU, 
(med virketid fra 1. januar), som 
måtte innkalle til ekstraordinært 
studentstyremøte i virkeperio- 
den etter 1. januar 1998.

Sittende studentstyreleder 
kaller likevel det nye student
styret inn til ekstraordinært 
studentstyremøte 8. desember 
1997, helt uavhengig av pro
tester og flertallet i AU sitt syn.

Motivet er å få kastet den 
nyvalgte lederen, den nyvalg
te nestlederen og resten av AU, 

samt få valgt inn ny leder, ny 
nestleder og nytt valg på re
sten av AU.

På grunn av alt bråket rundt 
saken valgte deler av det nye 
AU under det ekstraordinære 
studentstyremøtet 8. desember 
1997 å trekke seg ved å stille 
sine plasser til disposisjon. 
Den nyvalgte lederen valgte å 
ikke trekke seg.

Likevel bestemmer altså det 
ekstraordinære studentstyret i 
virketiden til det sittende stu
dentstyret, og i strid med re
gelverket å kaste hele det nye 
AU, inklusivt leder. Dette skjer 
til tross for protester på lovlig
het og gyldighet fra to av kon- 
trollkomiteens tre medlemmer, 
samt protester fra frammøtte 
studentstyremedlemmer på 
manglende lovlighet av innkal
ling siden denne var gjort av 
sittende studentstyreleder ale
ne.

I tillegg ble det forut for og i 
møtet av flere protestert på gyl
digheten av vedtak gjort av et 
studentstyre som ikke var kom

met i sin virkeperiode. Det tred
je kontrollkomitemedlemmet 
medvirket derimot til at det skul
le avholdes ekstraordinært 
studenstyremøte, samt at det 
kunne fattes gyldige vedtak 
forut for og under møtet.

I regelverkets §3.1 står det i 
nest siste og siste setning at 
’’Studentstyret kan med abso
lutt flertall avsette hele eller de
ler av ÅU. Forslag herom skal 
legges frem på et møte, for så 
og behandles av neste.”

I denne situasjonen jeg her 
har kommentert kan det derfor 
se ut til at målet helliger midlet, 
uavhengig av flerfoldige brudd 
på regelverk og alminnelig de
mokratisk praksis.

Mener virkelig SSL at val
get som skal foregå 20. januar 
vil bli demokratisk tuftet på et 
slikt grunnlag? Og er den al
minnelige student tilfreds med 
måten Studentstyret som stu
dentenes øverste organ hånd
terer demokrati og eget regel
verk?

Av Stian Jensen
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flukt
Januar er den perfekte tiden for 
å reise bort. Det har jeg gjort de 
siste to årene, og det akter jeg 
også å gjøre i år. Til andre deler 
av Europa, Asia, Amerika, og 
kanskje en tur til Afrika på top
pen av det hele. Joda, det går an, 
selv på et skarve studielån. Og 
det beste av alt: ved å reise på 
min måte slipper du flyturen, 
matforgiftning, solbrenthet og 
andre uhumskheter. Det er bare 
å lene seg tilbake og nyte.

Det er selvfølgelig Tromsø In
ternasjonale Filmfestival jeg 
snakker om. En vidunderlig mu
lighet til å synke hen og la ver
den komme til deg. Her kan du 
møte fremmede land og ukjente 
kulturer, og slippe unna januar- 
kulde og mørketidsdepresjoner 
for en stakket stund. Leve som 
en nomade, vandrende mellom 
Fokus, Verdensteateret og Kul
turhuset. Kun avbrutt av kafé- 
besøk, fylt med nødvendige mat
pauser, mens man diskuterer 
med kjente og ukjente hvilke fil
mer som er verd å se.

Og det er stort sett det samta
lene dreier seg om i dagene un
der og etter festivalen. Hele by
en syder av forventning og opp- 
stemthet. Det gjelder å komme 
seg opp tidlig for å få sett flest 
mulig filmer i løpet av dagen, 
samtidig som man deltar i det 
yrende utelivet om kvelden. Litt 
slitsomt i grunnen, men for noen 
dager går det helt fint.

Det som er så unikt med Trom
sø Filmfestival er at dette er en 
festival for publikum - og ikke 
for bransjen, slik det har en ten
dens til å være andre steder. By
ens innbyggere, selv de som el
lers foretrekker amerikanske ac
tionfilmer, går mann av huse for 
å se ukjente filmer fra hele ver
den. Folk kommer fra hele landet 
for å overvære denne filmbegi- 
venheten.

Morsomt er det også at filmer 
testes ut på publikum i Tromsø, 
for så eventuelt å bli satt opp på 
kino i resten av landet. Fjorårets 
publikumsvinner ’’Palookaville” 
er et eksempel på nettopp det. 
NRK2 har også vist en god del 
av filmene fra fjorårets program.

Etter å ha lest programheftet 
for årets festival kan jeg ikke gjø
re annet enn å glede meg vilt og 
uhemmet. Og råde dere til å bli 
med inn i filmens forførende og 
fabelaktige verden.

15^

Musikk i mørketida
Torsdag 15. januar 
går startskuddet for 
den 11. Nordlysfesti- 
valen i Tromsø. Som 
før byr programmet 
på norske og interna
sjonale artister av 
stort kaliber.

Stine Eidissen Bya

Eller som det er formulert i pro
gramheftet: ’’Stiftelsen Nordlys- 
festivalen har som formål å gi 
befolkningen en unik mulighet 
til å oppleve musikk av beste 
merke i sitt eget miljø, samt pre
sentere et attraktivt tilbud av 
konserter til et bredt publikum.” 
Spennvidden i festivalens tilbud 
er stort. Daglig leder ved Nord- 
lysfestivalen, Else Sundquist, får 
problemer når vi spør henne om 
hva hun vil trekke frem som fes
tivalens høydepunkt. - Det er 
nesten umulig å svare på. Artis
tene er så forskjellige at en sam
menligning ville være dumt. Vi 
presenterer alt fra afrikansk zu- 
lumusikk til barokk fra 1700-tal- 
let, så det spenner svært vidt, 
sier hun.

Irsk folkemusikk
Som alltid er utlandet sterkt re
presentert, i år er det Sør-Afrika 
som står i fokus. Men selvfølge
lig er Nord-Norge viet oppmerk
somhet, og lokale amatører er 
også tatt med. Grupper fra 
Kongsbakken, musikklinja og 
Musikkonservatoriet skal holde 
konserter på Teaterkafeen. Av 
de mest kjente norske navnene 
som opptrer er Knut Reiersrud, 
Iver Kleive, Terje Rypdal og Pa-

Flygende
Fram til 1. februar 
vises tre ganske så 
spesielle fotoutstillin
ger hos Tromsø 
Kunstforening. 60- 
tallsinteriør, en baby 
og svevende mennes
ker er temaene som 
belyses.

PRESSEFOTC

olo Vinaccia. Nytt av året er kro- 
konserter, som går av stabelen 
på Mack-kjelleren. Her spiller de 
Øgliners fra Harstad. Som nav
net antyder er det the Dubliners 
som er det musikalske forbildet, 
og de Øgliners har faktisk vært 
oppvarmingsband for nettopp 
Dubliners. Det er med andre ord 
svingende irsk folkemusikk som 
skal serveres.

Festivalkro
Næringslivsseminar, kunstutstil
ling, seminar på Musikkonser
vatoriet og filmvisning inngår 
også i festivaltilbudet. Tromsø 
Filmklubb viser ”32 korte filmer 
om Glenn Gould.” Visstnok en 
impresjonistisk tilnærming til

fotografier
Stine Eidissen Bya
Martin Tjersland (foto)

«Hjå farmor» er tittelen på den 
minste av de tre utstillingene. 
Dette er Geir Egil Bergjords de- 
butantutstilling, og motivene vil 
nok de fleste av oss gjenkjenne. 
Bergjord har foreviget små de
taljer fra sin farmors hjem. Han 
isolerer gjenstandene og synlig- 

Glenn Goulds liv og musikk. Det 
vises ved hjelp av 32 elegant 
konstruerte vignetter som følger 
hans liv fra barndommen til dø
den som 50-åring. Under årets 
Nordlysfestival er det Mack-kjel
leren som er møtestedet mellom 
arrangementene. Det er første 
gang festivalen har egen festi
valkro, noe som man håper skal 
slå an.

Brent av frost
Fikk du ikke med deg denne lov
priste filmen av norske Knut Erik 
Jensen, har du nok en mulighet 
under Nordlysfestivalen. For å 
markere overgangen fra Nord
lysfestivalen til Tromsø Interna
sjonale Filmfestival, vises Brent 

En liten ballerina som hopper på 
trampoline, fra Flyprosjektet.

gjør dem på en helt an
nen måte enn man er vant 
til. Her er saltbøssen, den 
mørkegrøne, grelt møn- 
strede tapeten, de oran
ge sengklærne og blon- 
degardinene, for å nevne 
noe.

«Baby»
Utstillingen «Baby» er en 
bearbeidet utgave av Kir
sti Fiskes hovedfags- 
opppgave ved Institutt 
for fotografi i Bergen, 

som er nyopprettet, og den før
ste høyere utdanning for foto
grafi i Norge. Fiske har tatt ut
gangspunkt i sin egen datter, og 
forsøker å formidle sanseinn
trykkene man får fra et spedbarn. 
Vi får se detaljer, som en albue 
og en hånd, mens andre bilder 
bare antyder hva som er foto
grafert. Intime, sanselige bilder, 
som kanskje kan fremkalle be
skytterinstinktet hos noen og 
enhver.

Flyprosjektet
Selv om «Hjå farmor»» og «Ba

av frost i Kulturhuset. Men først 
fremfører Tromsø Symfoniorkes
ter musikken som ble laget til 
filmen. Den russiske komponis
ten Olga Petrova skrev filmmu
sikken, og har bearbeidet den til 
et selvstendig verk som altså nå 
skal fremføres.

Studentrabatt
Som student får du 30 kroner i 
avslag på alle konsertbilletter. I 
tillegg legges det ut 30 billetter 
til hver av forestillingene på Kul
turhuset til 50 kroner per stykk, 
som er reservert for studenter. 
For nærmere informasjon om 
konsertene, se baksiden for tid 
og sted.

by» så absolutt er severdige, er 
det Flyprosjektet som er høyde
punktet av de tre utstillingene. De 
tre fotografene Regin Hjertholm, 
Svein Ove Kirkhom og Bjøm-Ei- 
vind Årtun har foreviget mennes
ker som ’’flyr”. Mennesker som 
faller gjennom lufta og viser noe 
av sitt innerste. Det var nettopp 
det fotografene ønsket å formidle 
i disse bildene. Alminnelige indi- 
vider som stiller seg naken og kas
ter maskå. For i det øyeblikket man 
er i fritt fall, vises kun vår umiddel
bare reaksjon og våre ærlige følel
ser.

Unike bilder
Flyprosjektet har vært et tid- og 
ressurskrevende arbeid å få ferdig, 
men så er til gjengjeld resultatet 
fantastisk flott. Av i alt 1800 bilder 
(!) er 18 valgt ut, og forstørret til et 
format på 2x2 meter. Det eneste 
som eksisterer av lys i rommet kom
mer fra de 18 fotografiene, som hen
ger fritt. Bildene ledsages av mu
sikk komponert av Nils Petter Mol- 
vær. Fotografiene er til salgs, så 
hvis du har 40 000 kr til overs er 
dette et godt investeringsobjekt.
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Siden de to fore
gående portrett
intervjuene våre 
har omhandlet 
en professor og 
en førsteamanu
ensis, fant vi det 
på høy tid at en 
ganske alminne
lig student fikk 
spalteplass i 
Utropia. Men er 
Line Halvorsen 
en vanlig stu
dent? Les og 
avgjør selv.

Stine Eidissen Bya
Lars Åke Andersen 
(foto)

Vil provosere publikum
Navn: Line Halvorsen
Alder: 21 år
Kommer fra: Steigen 
Studerer: Allmenn litteraturvi
tenskap

Høsten 1997 begynte Line på 
grunnfag allmenn litteraturviten
skap, og i tillegg tok hun ex.phil. 
Dobbel dose studier altså, men 
det er ikke nok for denne travle 
jenta. Det er teater som er hjerte
barnet, og som opptar det meste 
av fritiden hennes.

Kjip kommune
Line kom til Tromsø for seks år 
siden, og ble fort engasjert i 
teatermiljøet blant ungdommen. 
Hun har fått oppleve det som 
har skjedd med kulturtilbudet 
for denne aldersgruppen de 
siste årene.

- Tromsø er en kjip by å væ
re musikk- eller teaterengasjert 
i, sier Line.

- Jeg tilhøre? den siste ge
nerasjonen som fikk benytte 
Brygga. Masse falt da Ung
dommens hus ble stengt. Det 
var byens beste konsertlokale. 
Helt tragisk er det. Rådstua, 
som vi nå benytter, er i elendig 
forfatning. Taket er råttent, så 
vi kan nesten ikke henge opp 
lysanlegg når noe skal arran
geres der. Vi har en generelt 
kjip kommune i Tromsø, bare 
se på områder som ungdoms
politikk og kirkeasyl, sier en en
gasjert Ljne. Og røper dermed 
at hun også er opptatt av kir- 
keasylantene.

- Kvasiengasjert er vel et 
mer beskrivende ord, mener 
hun, og sier at hun var mest 
aktiv i saken mens Antal Csipa 

satt i Metodistkirken.

Ingen omsorgsarbeider 
Alfheimteateret har opptatt mye 
av Lines tid de siste fire årene. 
Dette teateret jobber for å inte
grere ’’vanlige mennesker” og 
psykisk utvikligshemmede. I 
høst var de med i det landsdek

kende prosjektet ’’Teater for al
le”, som også har integrering som 
mål.

- Det har vært kjempeartig, 
forteller Line.

- Det er en helt annen inn
stilling her. De psykisk utvikligs
hemmede behandles som indivi- 
der med behov. Ellers så blir de 
jo bare høvlet over og stuet 
sammen eller flyttet alene i dyre 
leiligheter. I teateret blir de be
handlet som alle andre, og vi ser 
en utrolig utvikling blant dem 
som er med. Like før jul framførte 
vi stykket ’’Vrimmel”, som nett

opp handler om deres ønsker og 
behov. Mange har en tendens 
til å overse nettopp det. Men 
det er klart at de har drømmer 
som alle andre. For eksempel for
talte en av jentene som var med 
at hennes høyeste ønske var å 
dra til Hollywood for å være 
skuespiller. Noen ganger kan det 

ta litt av, når følelser skal taes ut 
gjennom teateret, men det er jo 
også noe av vitsen. Jeg må imid
lertid innrømme at jeg nok ikke er 
så idealistisk som det kanskje kan 
høres ut. Omsorgsarbeid er ikke 
min motivasjon for å være med i 
dette prosjektet, innrømmer Line.

- Jeg er der for å spille skue
spill. Kristin Eriksen fra Totaltea
teret har vært instruktør, og hun 
har lært meg mye.

Improvisering
I tillegg til å være med i Alfheim
teateret, er Line også instruktør 

for en barneteatergruppe. 13 
barn i alderen 9-12 år får nyte 
godt av Lines erfaring.

- Det er synd at barn i Trom
sø har så få muligheter til å være 
med på teater. Riften om plasse
ne er stor, og ventetiden kan 
være på opptil tre år. Forøvrig er 
det bare en gutt i gruppa, og det

er mye Steinerskole- 
barn der. Før jul satte 
vi opp ’’Reisen til jule- 
stjernen”, et bevisst 
kommersielt prosjekt 
fra vår side. Vi hadde 
flere hundre publikum
mere, og det ga kjær
komne inntekter til kas
sa. Dermed står vi frie
re nå, og kan sette opp 
akkurat det vi har lyst 
til. Jeg har det kunst
neriske ansvaret, og 
har lyst til å improvise
re mer. Det er virkelig 
artig å prøve seg som 
regissør, styre med lys 
og sånn, smiler Line.

Strekke seg
Line har også fått til

bud fra kommunen om å være 
instruktør for en gruppe flerkul
turelle barn.

- Kommunen klarte ikke å fin
ne barn til denne gruppa, så nå 
har jeg fått i oppdrag å lete selv. 
Dessuten skal den travle jenta 
muligens også ha ansvaret for 
nok en barneteatergruppe. Ung- 
domsskolenivå denne gangen. 
På toppen av dette igjen, har Li
ne planer om å starte en jentete- 
atergruppe sammen med teater
interesserte venninner, som hun 
har spilt sammen med siden vi
deregående. Dette for å strekke 

seg selv, som Line sier.
- Der har jeg mulighet til å 

påvirke. Jeg kan planlegge sce
nen hjemme, og ikke minst så 
kan jeg provosere publikum.

Når vi spør hvordan hun skal 
få tid til studiene ved siden av 
alt dette, svarer Line at hun fak
tisk har vurdert å kutte ut studi
ene og satse på teateret, fordi 
det kan være vanskelig å kombi
nere begge deler.

- Jeg har lyst til å gå videre 
med lys og scenografi. Det had
de vært veldig gøy å prøve seg, 
og går det ikke så går det ikke. 
Da har jeg i hvert fall prøvd, sier 
hun.

Usikker
Line innrømmer at hun var usik
ker på om universitetet var det 
rette for henne.

- Når man er akademikerbarn 
er det lett å havne i samme spo
ret som foreldrene sine. Etter 
gymnaset var jeg på en halvårig 
rundreise i Asia. Det var fint å 
være vestlig turist, men jeg fikk 
etter hvert behov for større ut
fordringer og faste holdepunk
ter i tilværelsen. Men jeg skal 
ikke ta fag på måfå for så å ende 
opp som lærer. Å være lærer står 
for meg som kjipt, understreker 
Line bestemt. Og benekter sam
tidig at det ikke er så ulikt in- 
struktørjobben hun har nå.

- Jeg har et helt annet grunn
lag i teateret enn i et klasserom. 
Barna er vant til å ha autoritære 
lærere, som sier gjør sånn og 
sånn. Jeg har ikke funksjon som 
pedagog på samme måte som en 
lærer har, og kan la ungene ut
folde seg fritt, avslutter Line for
nøyd.
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Av Kjersti Nielsen

nerad exakt som forut”: ”Såg 
på teve om en elefant - skar 
mig i fingret på en papperskant 
-sen sjdng jag lite falskt-jag 
lovar det år sant”. Nesten som 
Seinfeld, storsuksess som ikke

’’Urban Hymns” blitt utropt til 
årets album, og en rekke av sin- 
glene fra plata har fått utstrakt 
spilletid på radioen. Det er en 
av platene som solgte best i 
løpet av fjoråret. Det var med 
spenning jeg satte meg ned for 
å høre på denne oppskrytte pla
ta, men etter opptil flere gjen- 
nomhøringer av denne CD’en 
kan undertegnede ikke si seg å 
være overbevist om at dette er 
en så bra plate som påstått. Det 
er en del fengende og gode 
små poplåter her, men alt i alt 
er dette en noe intetsigende s 
affære. Man sitter igjen med 
en følelse av å ha hørt det 
hele før. Med enkelthet kan ; 
man finne likheter mellom 
The Verve og Oasis Sin mu- i 
sikk. the Verve kan ikke ut fra j 
denne plata anklages for å | 
være nyskapende og spen- |
nende, og det er synd, for 1 
dette er et band som virkelig 
har potensiale og dyktige musi
kere.

bob hund: 
Ett fall og en lbs- 
ning
Silence Records
Svensk rock sunget på skånsk 
kan muligens høres avskrek
kende ut. Men bob hund er ab
solutt verdt å lytte til. Dette er 
musikk med et driv som river 
deg med og henter fram det go
de humøret. Tekstene handler 
som oftest om ingenting, det 
vil si, ikke ingenting, men rett 
og slett dagliglivets gjøren og 
laden. Som i sangen ’’Reinkar-

hvordan tar Pedro på Narvik Tu
ristkontor i mot 25 glade homser 
fra Stockholm?

Bortsett fra å prate svensk, er 
det lite svenskene gjør bedre enn 
nordmenn. Det måtte være 
Svensk Radio P3’s telefonterror. 
Hvis du har gått glipp av Hassan, 
tror du kanskje i villfarelse at vår 
egen Espen Thoresen er best. Vel, 
du tar feil.

Problemet med slike telefon- 
spøker er at de ofte blir platte, 
nettopp fordi det er så lett å brin
ge folk ut av fatning. Noen synes 
kanskje det er morsomt å høre 
andre rope fitte i telefonen til gam
le damer på Frogner. Dem om det.

Trikset er å utnytte den respek
ten alle har for høflighetsnorme- 
ne knyttet til dannet konversa

sjon per telefon. Balansen mel
lom det banale og geniale er 
hårfin, men Hassantruppen er 

- kreative og like hylende mor
somme hver gang. Synes nå 
jeg-

En god latter forlenger som 
kjent livet, og hvis du kjøper 
den slipper du garantert å slut
te og røyke.

Ville så jeg betalt 150 kro-
. ner for denne cd-en? Sann

synligvis ikke,0 men det er fordi 
noe hos meg stritter intenst imot 
å betale musikkpris for prat. 
Barnslig, selvfølgelig, men like
vel..... (hundreogfemti kroner?).

Av Martin tjersland

The Verve: 
Urban Hymns 
Hut Recordings
Det har i lengre tid vært stille 
rundt det engelske suksessban- 
det the Verve. Deres forrige ut
givelse ble av en samlet musikk- 
presse rost opp i skyene, og 
forventningene til deres etter
lengtede nye CD har vært høye. 
Og det virker som om alle for
ventninger har blitt innfridd. I 
en rekke av landets aviser er

lwLivelt .
Btidoldiif

handler om noe - bortsett fra 
det som vi støter borti i hver
dagen.

Fra før har bob hund gitt ut 
to CDér, som, originalt nok, he
ter ”bob hund”. Nå har de vært 
i studio, og resultatet ble EPén 
”Ett fall og en losning”, med 
fire a-sider pluss en bonusme- 
lodi. Tittelmelodien er en sang 
av Pere Ubu, nå altså med 
svensk tekst av Thomas Or- 
berg, gruppas sanger og låt- 
skriver, som for øvrig vant en 

Grammy for Sveriges beste 
tekstforfatter i fjor.

, bob hund er blitt sam-
’ menlignet med Pixies, og det 

er ikke uten grunn. Fremtre
dende gitarer, bråkete fuzz, 

. merkelige lyder her og der, 
' og aller helst skal det være 

litt falskt innimellom. ”Ett fall 
I og en losning” er et utmer

ket eksempel på akkurat det
te, mens ’’Ndden kraver 
handling” viser bandets ev

ne til å lage vakre, stemnings
fulle ballader. Dette er veldig, 
veldig bra, så løp og kjøp!

Av Stine Eid issen Bya 
hassan:
’’live at Budokan” 
Silence records
Hva gjør ekspeditøren i en sports
forretning når en svenske ringer 
og klager på at Rolv Wesenlund, 
som han kjøpte for en tid siden, 
ikke er morsom lenger, men bare 
ligger på sofaen og gråter? Og

Ølbarometer
våren 1998

I anledning et nytt semester, nye studenter og økte ølpriser enkelte 
steder (angivelig på grunn av økte avgifter), bringer vi deg nok en 
gang en oversikt over hvor mye du må punge ut med for % liter øl. 
Og denne gangen har vi regnet om prisene ved de utestedene som 
jukser oss med å servere 0,4 og ta samme pris som for 0,5. Uhørt!

30, -

31, -

32, -

33, -

34, -

35, -

36, -

37, -

38, -

39, -

40, -

41, -

42, -

43, -

44, -

45, -

46, -

47, -

48, -

49, -

50, -

51, -

Brænderiet 30,- 
(24,- for 0,4)

(36,- for 0,4) helgepris

Peacock 51,-
(41,- for 0,4)

Meieriet 51,-
(prisene varierer, 

makspris for 0,4, er 41,-)

Colosseum: 51,-
(41,-for 0,4) (30,-på onsdager)



Du er ikke redd for å få blod på benda

Du elsker å lese korrektur

Du skriver bedre enn du prater

Du tyster på politikervennene dine

Dersom du nikker gjenkjen
nende til minst to av karakte

ristikkene til venstre er du gan
ske sikkert en potensiell UTRO- 

PIST!

UTROPIA bar vært Tromsø-stu 
dentenes talsorgan siden 1976

I dag er UTROPIA den garan
tert beste universitetsavisa 

nord for Polarsirkelen. Og 
verdens nordligste.

Du er en ihuga stalinist

Du tar bedre bilder enn mor

Du har aldri overholdt en deadline

Du lurer på hva i all verden research er

All innsats i UTROPIA skjer på 
frivillig basis. UTROPIA er den 

eneste studentavisa i Norge som 
er åpen for alle.

Redaksjonen teller ca. 30 stu
denter, fordelt på de fleste fa

kulteter og institutter ved uni
versitetet. Disse frivilige medar
beiderne dekker det som .fører seg 
i universitetsmiljøet og i kultur
livet i byen for øvrig.

Men kanskje skriver ingen om det 
nettopp du er opptatt av. Du kan 

gjøre noe med det!



80. januar klokken. 18.00 er alle interesserte invitert til informasjonsmøte i Utropi- 
as lokaler i Breiviklia (se kart over universitetsområdet i Studiekatalogen). Det blir 
servering av pizza og drikke. Ikke si det til noen, ta for all del ikke med deg mediein- 
teresserte venner; bare snik deg ned og ring to korte støt i vår diskrete ringeklokka

Utropia 
kan f.eks 
tilby: 
*kurs i 
journalis
tikk
* sosialise
ring på høyt 
nivå

tilgang på PC- 
er døgnet 
rundt
*layout-kurs 
*søte jenter 
* mørker  oms- 
kurs (digi
talt og 
analogt)

* kjekkere 
gutter 

*fotokurs

gl
an

du
la

 pin
ea

lis
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Endelig filmfestival igjen
Årets største kulturbegivenhet i Tromsø (ifølge 

festivalsekretær Martha Otte) står for døren. Tromsø Internasjonale 
Filmfestival braker løs onsdag 21. januar, med, etter sigende, det 

beste programmet noensinne.

Stine Eidissen Bya

Fjorårets festival hadde over 20 
000 besøkende, og forventnin
gene er store foran årets utgave. 
21-25. januar er det duket for den 
åttende festivalen i rekken. Alt i 
alt vises om lag 50 filmer, flere 
enn noen gang før. Men festi- 
valledelsen har selvfølgelig ikke 
latt kvantitet gå ut over kvalitet, 
og er selv svært fornøyd med 
nivået på årets filmer.

Temamangfold 
Hovedprogrammet favner det 
aller meste av både temaer og 
verdenshjørner. Asia er, tradi
sjonen tro, sterkt tilstede. Både 
Japan, Taiwan, Kina (og Hong 
Kong) er representerte. Ellers byr 
programmet blant annet på for
virret ungdom i dagens Italia, 
unge menn på Cuba som lar seg 
smitte av HIV, nomader i Tibet, 
vulgær bryllupsfeiring i Kanada, 
hverdagshelter i Argentina, rus
sisk kriminalfilm, mormoneren 
som blir pomostjerne i USA, en
somhet i Tyrkia, homofobi i Ki
na, heftige spanske forviklinger, 
tenåringer med stoffproblemer i 
Amsterdam og eskimoenes liv 
på Grønland

Kortfilmer
Som vanlig blir det kortfilmpro- 
gram også i år, men ikke bare 
bestående av nordnorske kort
filmer slik det pleier å være. Iføl
ge programsekretær David Mo
en var 1997 et magert år i så hen
seende.

- Vi har med to filmer fra lands
delen, og har i tillegg plukket ut 
kortfilmer blant annet fra Vest
landet og Nord-Sverige, for å vi
se at det går an å lage god film 
utenfor de store byene, sier han. 
Dessuten arrangeres det kick-off 
party på Blå Rock Café med al
ternativt kortfilmprogram tirsdag 
20. januar, så her er nok å bite i

usikkerhet. PRESSEFOTO

for kortfilmentusiaster.

Levende musikk
Fredag 23. januar er Mack-kjel- 
leren arena for en filmopplevel
se utenom det vanlige. I samar
beid med Tromsø Filmklubb vi
ses ’’Berlin - en storbysymfo- 
ni”, og filmen akkompagneres av 
levende musikk fra Aedena Cy
cle, alias Tromsøstudenten Gaute 
Barlindhaug. Dette arrangemen
tet stod på Filmklubbens høst- 

program, men fikk du det ikke 
med deg da, har du sjansen nå. 
Som en liten ekstrabonus vises 
et videoprogram med tre ryken
de ferske filmer før ’’Berlin...” 
starter.

Arktisk festival
Tromsø Internasjonale Filmfes
tival har for øvrig skiftet navn 
på engelsk til The Arctic Film 
Festival. Dette fordi festivalen 
samarbeider med Det arktiske år 

som Tromsø feirer i 
1998. I den anled
ning vises filmer 
som vi nordboere 
kan ha spesiell in
teresse av å se. Det
te gjelder blant an
dre ’’Saltnomadene 
i Tibet” og ’’Vision 
man” - hvor den 
gamle Thule-eski- 
moen beretter fra et 
langt liv. Sidepro- 
grammet ’’Indre 
landskap” byr som 
vanlig på filmer som 
krever litt mer av pu
blikum. Som en mot
vekt til dette vises 
løsslupne komedier 
i sene kveldstimer. 
Kritikerprogram blir 
det også i år, og in
ternasjonal gjest er

Jean Roy fra Cannesfestivalen.

Vold
Filmskapere er blitt kritisert for å 
avle vold i samfunnet. Filmfesti
valen i Tromsø setter søkelyset 
på voldsbruk i film. Norsk film- 
kritikerlag arrangerer et filmfag- 
lig seminar om eget og publi

kums forhold til vold i billedme- 
diene. I tillegg settes det opp 
utvalgte, til dels kontroversielle 
filmer som viser voldsbruk i film, 
samtidig som man viser deres 
diametrale motsetning, nemlig fil
mer uten bruk av vold.

Budsjettkutt
Festivalledelsen har vært nødt til 

å kutte på budsjettet foran årets 
festival, uten at dette har gått ut 
over kvaliteten på filmene. Publi
kum vil ikke merke noe til bud- 
sjettinnsparingene, foruten at det 
store programheftet ikke lages i 
år. Isteden distribueres et pro- 
grambilag med fyldig omtale av 
filmene til alle byens husstander 

som bilag til avisa ’’Tromsø”. Bå
de programbilag og lommepro- 
gram vil være tilgjengelig for pu
blikum på kinoene. Som før kos
ter billettene kr 35,-, i tillegg må 
man kjøpe det obligatoriske fes- 
tivalbeviset til kr 30,-.

Da gjenstår det bare å ønske 
arrangørene lykke til, og håpe på 
ny publikumsrekord i 1998.
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Snedig såvidt
H

err redaktør, la meg for 
klare. Det var Morgen
bladet sin feil. På sett og 
vis.

For noen uker siden gikk jeg inn
om en kiosk på vei til parken. 
Det var en nyåpnet sådan, tidli
gere hadde det vært herrekon

feksjon der, og 
dette stedet 
var døpt med 
store, røde 
bokstaver: Me
dl @ World. 
Jeg skulle alt
så bare kjøpe 
Morgenbla
det, men som 
navnet indike
rer, selger de 

mer der enn pølser og dagens 
aviser. Bøker, for det meste den
lett konsumerte og glemte typen, 
magasiner om alt fra fluebinding 
til digital fotografering, CD-pla- 
ter, videofilmer, TV-spill og da
taprogrammer. Jeg ble nesten 
lamslått. Det var formodentlig for 
å promotere dataproduktene i 
denne nye verden at det sto en 
sort plattform i et hjørne. På det
te monstrum kunne unge gutter 
stille seg, sette på seg ett par 
like sorte briller og skyte på det 
som for oss andre som hadde 
forvillet oss inn der var bokhyl
ler og seigmenn med stor innle
velse. For ham som sto der foran 
meg i altfor store jeans og rød 
hettegenser med emblemer fra 
amerikanske basketballag, var de 
nok røde demoner med maskin
gevær.

P
ersonlig har jeg har aldri 
brukt briller, herr redaktør, 
og alltid vært glad for det. 
Det er noe uhyrlig ved tanken 

på å være avhengig av glass og 
metall for å kunne se, i en synte
se av menneske og teknologi. I 
mine mest fantasifulle øyeblikk 
tenker jeg på det som en slags 
cyborgtilstand. Hvordan ville 
det være dersom mennesker had
de'klumpete metallgjenstander 
operert fast i hodeskallen slik at 
synet alltid var perfekt fordi en 
liten databrikke i disse brillene 
analyserte øynene dine og jus
terte seg ettersom de ble svake
re og svakere? Det ville være et 
nøye balansert samspill, nærmest 
som mellom to kroppsdeler som 
må være fininnstilt for at orga
nismen skal kunne fungere.

J
eg ser det som ganske na
turlig å få slike tanker der 
som man, som jeg, en dag 
står i det man tror er en alminne

lig kiosk og plutselig ser en lig
nende syntese brukt som ultra- 
voldelig underholdning. Det lig
ger forresten en fundamental

ironi i oppfinnelsen av slike vir
tual reality-\)h\\Qr, der teknolo
gien lurer hjernen din til å tro på 
en alternativ virkelighet. I alle 
fall nesten-virtually-oppløsnin- 
gen er visstnok så dårlig på dis
se skjermene foreløpig at de har 
større potensiale for hodepine 
og svimmelhet - om ikke kvalme 
- enn for en total virkelighets
flukt. Det har jeg nemlig lest i et 
datablad jeg faktisk kjøpte i den
ne mediaverdenen. Hvem som 
helst ville bli nysgjerrig av et 
slikt syn som jeg hadde på en 
helt vanlig fredag. I alle fall er 
det ironisk at de mest avanserte 
briller den vestlige verden har 
klart å frembringe ikke skaper 
perfekt syn, men perfekt mw-syn. 

F br i den vestlige filosofi og
kulturelle mytologi-grense- 
ne er til tider flytende-er 

nemlig synet sett på som den 

aller viktigste sansen. Empiris
men sier implisitt hva amerika
nerne har gjort til et ellevte bud: 
“Seeing is believing”. En seer er 
en gresk vismann og spåmann, 
en som har innsikt. Eksistens er 
ofte definert som det som er gjen
nom observasjon, altså gjennom 
synet. Selv i religion er det van
lig for nylig omvendte å se lyset. 
Å se er å forstå. Det man ser er 
det som er sant, virkelig. Jf. en
gelsk, “I see.” I kulturer som sver
ger til en sjamankultus er det 
derimot en transetilstand der 
sjamanen ikke ser, som viser 
veien til sannheten. Dersom en 
tar det postmoderne prosjektet 
alvorlig og argumenterer for at 
eksistensen tvert i mot er kao
tisk, umulig å holde fast eller å 
spore fil en ultimat sannhet, vil i 
alle fall synet skape illusjonen 
av fasthet, av å kunne avgrense 
og kategorisere virkeligheten.

Slik reddes man fra nihilisme. Et 
annet trekk i vestlig mytologi er 
nemlig at å kunne sette navn på 
noe er å ha makt over det, makt 
gjennom språket, gjennom defi
nisjoner. Det er forsåvidt en di
gresjon, men poenget mitt for
blir det samme: gjennom synet 
skapes en koherent virkelighet 
som muligens ikke eksisterer.

Ø
ynene våre er altså de 
Iførste virtual reality- 
brillene. Det korrekte 
navnet på disse ubehagelige og 

klumpete skjermene som forelø
pig er mest praktiske som data
spill, er derfor meto-virtual reali- 
ty-briller. I motsetning til øyne
ne våre er vi nemlig som sagt 
bevisst disse brillenes karakter 
som fiksjonsskapende.
En annen ironi er selvsagt at i 
den vestlige verden, med den 
vekten som legges på synet, er 

svaksynthet også mest utbredt. 
Vi mister vår viktigste evne nett
opp fordi den er vår viktigste 
evne. Vi ser for mye.

M
an skjønner sikkert at 
jeg, som sliter med sli
ke spørsmål for for
holdsvis lav lønn på et norsk 

universitet, ofte ser mitt snitt 
(igjen disse okulære metaforene 
...) til å unnslippe til en ukompli
sert tilværelse, om enn for en 
stakket stund, i parken. Der ma
ter jeg duene, komfortabel i den 
klisjerte posisjonen jeg dermed 
befinner meg. Delvis er dette en 
åndssnobbs ironiske humor, men 
delvis er det høyst alvorlig. Jeg 
har nemlig funnet ut at all kunn
skap er Faustisk kunnskap. Du 
leser bøker og inngår dermed en 
pakt med djevelen. For sent inn
ser du at du har blitt lurt, jo mer 
du leser og lærer, jo mer kompli
sert blir tilværelsen. Du begyn
ner a problematisere alt, reflek
tere over det mest banale, til du 
kommer til det helvete der du 
ikke lenger vet noe fordi du vet 
for mye, fordi du ikke lenger kla
rer å se noen sammenhenger, av
grense og kategorisere. Folk kan 
miste forstanden. Eller de mater 
duer.

D
erfor er det interessant 
at den eneste jeg har sett 
i parken like ofte som meg 
selv, er en blind mann. Det er et 

faktum jeg selvfølgelig, men 
dessverre, ikke klarer å la være å 
reflektere over. Han sitter som 
oftest på benken nærmest fon
tenen, et misunnelsesverdig bil
de på en mann i total balanse. 
Det er slik jeg forestiller meg at 
Buddha så ut. Jeg vil gå så langt 
som å si at den blinde mannen 
hjemsøker meg.

D
et er her min snedige plan 
kommer inn i bildet (Nok 
en okulær metafor. In
teressant fordi et bilde selvføl

gelig ikke er virkelig utover pig
menter på spesialpapir, men en 
representasjon av virkelighe
ten. Eller av illusjonen av virke
lighet, om du vil. Når jeg reflek
terer over det, kommer jeg for
resten på at refleksjon på en 
måte også er en okulær metafor: 
når vi ser i et speil reflekteres 
vårt bilde. Men nå er jeg litt ute 
på viddene (en befriende ikke- 
okulær metafor ... ). Man kan 
ofte miste tråden på denne må
ten og skrive parenteser som er 
en lidelse for den stakkars lese
ren. Det henger sammen med 
mitt Faustiske problem med 
overrefleksjon).

Av Tore Høgås

På grunn av lengden, har vi sett oss nødt til å dele opp dette bidraget til novellekonkurransen. Slutten kan du lese i neste nummer av Utropia. 
Har du lyst til å være med i konkurransen, er det bare å sende bidrag til oss (se baksiden for adresse).

I Utropias siste nummer før sommeren vil en vinner bli kåret og premiert.



30 Onsdag 14. januar 1998 Watt

kse
fiskeboller

p
n 
b 
Vi 
si 
F 
di 
ki 
t£ 
T 
ki 
fr 
ti

Endelig er jula over. 
Ribba, pinnekjøttet 
og juleølet er fortært, 
og sola har snudd. 
Det går mot lysere 
tider, og i den forbin
delse tester vi lyse, 
lette øltyper.

Det er kanskje for tidlig å teste 
de lyse øltypene som vel egent
lig bare kan brukes til å slukke 
tørsten på hete sommerdager. 
Et velkjent problem her i byen. 
Men det finnes faktisk folk som 
drikker lyst øl hele året, og vi 
har forsøkt å finne ut hvorfor.

CBs lee Lime
Ice har i enkelte kretser blitt 
svært populært. Kanskje mest 
fordi det går kjapt ned; man slip
per å ta brysomme pauser for å 
nyte ølsmaken. På den annen 
side blir det flere pauser for å 
stå i kø. Ølet renner rett gjen
nom. Slik var det definitivt også 
med Christiansands Bryggeri- 
ets Ice Lime. Denne øltypen 
kjennetegnes ved at man i løpet 
av bryggeprosessen kjøler ned 
ølet, slik at ølsmaken sterkt re
duseres. For å gardere seg mot 
at noen skal like ølet deres, har 
CB også tilsatt “en dråpe” (les: 
en solid dose) lime. Det funger
te.

Tyske Beck’s
Om du er virkelig tørst trenger 
du ikke “gå over bekken etter 
vann” - denne Beck’en er ihver- 
tfall full av vann. Dette ølet fra 
Bremen er veldig lett til å være 
tysk. Riktignok nokså friskt, men 
likevel for lett til å falle i smak hos 
oss. Det vi sitter igjen med, er 
den prangende bitterheten som 
fylte munnhulene hos oss, for 
så å flate ut i en platt ettersmak.

’’Lapplands Gull”
Lapin Kulta er brygget på det 
største bryggeriet i Finland, 
Hartwall, og importert til Norge 
av Ringnes - og det kan man 
nesten kjenne på smaken. Rik
tignok ikke like ille som Ring
nes’ eget pils, men likevel nok
så smakløst. Det beste av ølene 
vi testet denne gangen, men det 
er ingen utmerkelse å skryte av. 
I rettferdighetens navn skal det 
sies at det kanskje ikke er helt 
riktig å teste disse lettvekterne 
mens den kraftige, fyldige etter- 
smaken av skikkelig juleøl fort
satt sitter i ganen. Men det er 
vel ingen hemmelighet at vi beg
ge langt ifra er tilhengere av de 
fleste lyse øltyper. Vi er av den 
oppfatningen at røye av det ly
se ølet, spesielt ice-typene, er et 
tilbud til folk som ikke liker sma- 
ken av øl.

Et Godt Nyttår! til alle dere 
sultne lesere av Matspalten. 
Etter mange og lange orgier 
med sylt, flæsk og spekk, er 
lommeboka like ribba som 
en tilårskommen Lek-høne. 
Noen har solgt Boka si, og 
kikkerten også, men det 
trenger du strengt tatt ikke 
for å bli mett. Matspalten 
hjelper deg!

ta
ir 
h
vi
IV
di
SI
o] 
fl
SE

F 
k< 
e> 
V( 
m 
el 
di 
Si

Kristian Misund,
Lars Danielsen
& Aslak Haanshuus

Etter årets lengste kø starter det nye se
mesteret for tromsøstudenten ute over 
en halv Makk (ref. ett eller annet Dagblad 
hvor publisitetshungrige nyhetsredaktø
rer i ymse studentaviser forteller nasjo
nen om forholdene her ytterst oppe i 
nord). Men oppi all lessegleden må ikke 
helten glemme dugelig mat. Derfor har 
Du Matspalten.

Denne gangen presenterer vi våre eg
ne fikse fiskeboller. En grei måte å gjøre 
rask, sunn og kjedelig mat forbausende 
spennende. Alle har vi pint oss gjennom 
sprø stefedres fiskeboller i hvit saus. Det 
behøver ikke være slik. Matspalten har 
nok en gang latt seg inspirere av det fjer
ne Østen for gjøre din hverdag et hakk 
bedre.

Her bruker vi den etterhvert så kjente 
østlige basisen av ingefær, løk og hvit
løk. Vi har tilsatt kokosmelk for å friske 
opp det hele ytterligere. På toppen av alt 
har vi hevet oppi restene av fredagens 
peanøtter og gjort retten slik at enhver 
thaimann og -dame vil snu seg i nudde
len av misunnelse ved et besøk ved vårt 
bord.

Kok ris, kok poteter og åpne hermetik
ken fra Vesterålen med god samvittighet. 
Ta deg tid i mellom til litt enkel, sunn og 
ikke minst spennende mat.

I Ingredienser, middag til fire:
I

3 ss smør
Iss finhakket hvitløk
Iss finhakket ingefær
1 liten løk
3 ss hvetemel
kraften fra fiskebollene
2 dl kokosmelk
2 dl melk
krydder (for eksempel karri eller korinder, spisskummen - bruk 

I din østlige fantasi)
sitronsaft
knuste peanøtter (ca. 210 g)
1 boks hermetiske fiskeboller fra Vesterålen 
poteter eller ris

Framgangsmåte:
Løk og ingefær stekes i smør. Bland i hvetemel. Spe på med 
kraften fra fiskebollene.
Hell i kokos og vanlig melk. Tilsett krydder etter smak. Sprut i 
godt med sitronsaft. La det hele koke i 10 minutter.

I Tilsett så fiskebollene og peanøttene. La ballene bli
I gjennomvarme.Server med poteter eller ris.

Blir sausen for tynn, kan du tilsette maisennamel som jevning.
Bruk heller hønsebuljong istedet for salt, men tilsett dette helt til 
slutt og smak deg fram. Krydder må også smakes til. Din smak 

. bestemmer.

God fordøyelse!
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Ekte kontakt 

http:// 
www. bigscience. com/ 

setiathome.html
Har du lyst å være med på å 
lete etter liv i verdensrom
met? SETI (The Search For 
Extra-Terrestrial Intelligen
ce) er et snart 30 år gammelt 
prosjekt der forskere har be
nytta store antenner for å 
lytte etter kunstige signal frå 
verdensrommet (I tilfelle du 
så filmen „Contact“ m/Jodie 
Foster nylig, så vet du hva 
det handler om.) Denne lin
ken tar deg til ei side på net
tet som forteller hvordan SE- 
TI-forskeme nå ønsker å bru
ke hjemmme-maskinene til 
folk rundt omkring i verden 
til å analysere de enorme da
tamengdene som strømmer 
inn hver dag. Metoden (og 
hvordan du melder deg fri
villig) er nøye omtalt. Isak 
Måseide som tipsa meg om 
dette, syntes dette virka så 
spennende at han kobla seg 
opp med en gang. Kanskje 
flere er interesserte i det 
samme?

Hitchiker’s Guide 
http:// 

www. starshiptitanic. com/ 
Flere og flere reisebyråer 
kommer på nettet, og det ny
este i rekken er Starlight Tra
vel med de mest unike reise
målene. Xilaqon er et av de- 
eksotiske reisemålene hvor 
du kan reise med luksuriøse 
Starship Titanic (illustrert 
med bilder). Etter noen klikk 
rundt på disse 
sidene,havner du på et ut- 
fyllingsskjema, og nok en 
gang får du bekreftet at rei
sebyrået er utenom det van
lige. Her må du nemlig velge 
din foretrukne rase av Ter- 
restial Frog (?). Disse rase
ne er for eksempel Fire-belli- 
ed Toad eller Bullfrog som 
forøvrig er Rana catesbiea- 
na på et eller annet språk, 
kanskje latin ? For å teste 
dette ut, fylte jeg ut min ven
ninnes navn i skjemaet, og 
er jeg heldig får hun tilbud 
øm å reise til julestjemen.

Kortfilmfestival!
http://cgi.pathfinder.com/ 

I netly/reeltime/main.html 
I Internett utvider stadig nye 
I horisonter, i det vi nå kan 
I oppleve kortfilmfestivaler på 
i nettet. For å se disse tren- 

ger du en RealVideo-plugin, 
I og er du usikker på hva det- 
I te er, får du vite det på den- 
I ne sida. First Annual Reel 
I Time Film Festival viser fil- 
I mer fra kategoriene Experi- 
■ mental, Documentary, Nar- 
rative og Animation. Vinner- 

I ne ble kåret 25. november, 
I men selv om „konkurran-
I sen“ er over, vil alle filmene 
i være på nett i hvert fall ut 
i året. Aribefales !

Heidi V. Hundåla
heidih@stud.cs.uit.no

J '

... Tove Bull fortsatt tar kaka. Fra før av har jus fem av seks ubesatte professorstillinger. 
Og nå tar den siste fyren snart sin hatt og søker lykken lenger sør. Men den munnrappe 
rektoren vår fornekter seg ikke, og beroliger oss med at dette ikke er noe problem. Vi takker 
rektor for all sympati, og takker de høye makter for at vi aldri kommer til å studere jus.

... Liverpool FC ikke bare er et dårlig fotballag, men de klarer ikke engang å lage vin bedre 
enn gutta fra Manchester.

... dette er siste gangen Vi noterer at-redaksjonen snakker stygt om Liverpool.

... the Unabomber Theodore Kaczisky - en teknisk begavelse - har nettopp prøvd å ta sitt 
eget liv. Det beste han klarte å finne på var å henge seg i sin egen truse. Som de mest op
pegående av Utropias lesere skjønner, var dette forsøket dømt til å mislykkes. Gratulerer 
med årets mest originale selvmordsforsøk.

... Gerd Liv Valla, nestleder i LO, ønsker samfunnslønn til oss studenter. Men forslaget er 
ikke gitt i ren og skjær veldedighet. Hun ønsker nemlig at vi skal få bedre råd når vi blir 
stor, og da vil vi ikke kreve så mye penger under lønnsforhandlingene. Aha! Føler dere lurt 
og avkledt? Men ta det med ro. Forslaget blir ikke tatt noe særlig seriøst blant de profesjo
nelle politikerne: Så vidt vi vet, har ikke en gang Carl I. Hagen slengt med leppa. Da vet vi 
hvor landet ligger. Teksten er oversatt til ungarsk.

... Dreg Vil Aliav, redelsten i OL, reksnø llølsnnufmas lit sso retneduts. Nem tegalsrof re 
ekki ttig i ner go ræjks tehgidedlev. Nuh reksnø gilmen ta iv laks åf erdeb dår rån iv rilb 
rots, go ad liv iv ekki everk ås eym regnep rednu enegnildnahrofsnnøl. Aha! Rølef ered 
trul go tdelkva? Nem at ted dem or. Tegalsrof rilb ekki ttat oen gilræs tsøires tnalb ed 
ellenojseforp enrekitilop: Ås tdiv iv tev, rah ekki ne gnag Lrac I. Negah tgnels dem appel. 
Ad tev iv rovh tednal reggil. Nestket re ttasrove lit ksragnu.
PS: På grunn av tidspress kan de ha oppstått mindre gramatiske feil.

Dagens mest intetsigende ord: Null.

Gårddagens mest intetsigende ord: Minus en.

Studenter annonserer gratis på:

Tlf: 77 64 42 83. Faks 77 64 51 99.
E-post utropia@stud-org.uit.no

ekrivef 09 Datamaskin med 
celqes rime»»9- .

Hybelleilighet
Ved RiTø/UiTø, fu||t 
møblert, med kabel-tv, 
vaskemaskin, tørkeskap 
komfyr, kjøl/fryS/ 
dekketøy m.v.
Høy standard - 
parkering
Ledig for rolig Og ikke- 
røykende mann.
Tlf: 916 35 226

cd-rom,

Hybel søkes 
Ekstremt høy og 
mørk mann tren
ger et sted å bo. 
Gjerne i bofelles
skap. Maks 
2.000,-. Ta kon
takt snarest ved 
Martin Tjersland. 
Tlf: 911 42 477

Fire på rad
- Hva gjør du på 

universitetet lørdags 
ettermiddag så tidlig i 

semesteret?

Aud Schrøder, 64 år, 
mosjonist

- Jeg sykler gjennom universi
tetsområdet på vei til og fra jobb. 
Jeg bruker sykkel året rundt, og 
det er fint å slippe trafikk og ek
sos. Jeg bor på sørøya og jobber 
på RiTø på prematuren, så det 
blir en del sykling.

Siv K. Stark, 26 år, 4. 
avdeling juss

- Jeg er med på kollokvie. Jeg 
har muntlig eksamen neste uke, 
og da håper jeg at jeg får vitne
mål. Da akter jeg ikke å være her 
flere lørdager.

Mats Pettersen, 23 år, 
økonomistudent

- Jeg er nødt til å være her. Jeg 
leser til konteeksamen jeg skal 
ha i slutten av februar på Høg
skolen i Tromsø.

Bjørn Are Michaelsen, 26 
år, 3. avdeling juss

- Jeg leser til muntlig eksamen 
som jeg skal ha om en uke. Det 
hender at jeg er her på lørdager, 
spesielt i forkant av eksamener.

http://cgi.pathfinder.com/
mailto:heidih@stud.cs.uit.no
mailto:utropia@stud-org.uit.no


Mens vi venter på Nord-Norgebanen...
• , I -'<■ ■ • I - I

Da er det duket for nok et semester i Is
havsbyen. Hjertelig velkommen til nye 

studenter og takk for sist til de gamle. Mør
ketiden går mot slutten, festivalene står i kø 
og humøret er forhåpentligvis på topp. Her 
viser vi deg noe av det du kan forlyste deg 
med mens du venter på å få se sola igjen.

Onsdag 14. januar
Tromsø Kunstforening huser 
tre fotoutstillinger helt frem til 
1. februar (se omtale side 20). 
Kirsti Sparboe spiller ’’Shirley 
Valentine” på Kulturhuset.
Konsert på Kulturhuset ”maa- 
neguld”, en romanseaften med 
mezzosopran og klaver.

Ngcobo til Nordlysfestivalen.

Torsdag 15. januar
Nordlysfestivalen (se omtale si

de 20) blåses i gang av konsert 
med Tromsø Symfoniorkester 
på Kulturhuset kl. 19.30.

’’Shirley Valentine” kan opp
leves nok en gang i Kirsti Spar- 
boes skikkelse.

Fredag 16. januar
Er du i det eksotiske hjørnet i 
dag, kan du gå og høre mask- 
andabasert zulumusikk fra 
Sør-Afrika på Kulturhuset kl.
19.30.

Litt senere, nærmere bestemt 
kl. 23.00, spiller Norsk Barokk- 
orkester i Tromsø Domkirke. 
Siste sjanse til å se ’’Shirley Va
lentine” tolket av Kirsti Spar
boe.

Lørdag 17. januar 
Filmklubben viser ”32 korte 
filmer om Glenn Gould” på 
Verdensteateret kl. 14.30.

Kl. 14.00 kan du høre på Tha- 
mi Zhungo, bassanger fra Sør- 
Afrika i Sparebankens festsal. 
Terje Rypdal er solist når For

svarets Dis- 
triktsmusik- 
korps Nord-Nor- 
ge spiller på Kul- 
turhuset kl.
19.30.

Søndag 18. 
januar 

Iver Kleive og 
Knut Reiersrud 
musiserer i
Tromsdalen Kirke (bedre kjent 
som Ishavskatedralen) kl.
19.30.

Det avholdes også konsert i 
Sparebanens festsal kl. 14.00. Et 
13-manns ensemble fra Neder
land spiller barokkmusikk.

Mandag 19. januar 
’’Brent av frost” vises i Kul
turhuset, pluss at musikken 
fremføres av Tromsø Symfoni
orkester

Infomøte 
i U+ropia 
Alle er velkomne til Utropias 
infomøte tirsdag 20. januar klok
ka 18.00. Vil du være med, eller 
bare høre hva vi driver med er 
det bare å stikke innom desken. 
Du finner oss på kartet side 2 i 
studiekatalogen.

Tirsdag 20. januar
Kick-off party for Filmfestiva
len på Blå Rock med alterna
tivt kortfilmprogram (i samar
beid med Filmklubben).

Utropia 
avholder in- 
fomøte for in
teresserte kl. 
18.00 på des
ken, kom og 
se hvor gøy 
vi har det!

Onsdag 
21.januar 
Tromsø In

ternasjonale Filmfestival star
ter! Hipp hipp hurra (se omtale 
side 27).

Nok en grunn til å juble: SO
LA kommer tilbake, det er jo sol
dagen i dag. Dette markeres med 
aktiviteter i sentrum for barn og 
voksne. Endelig slutt på mørke
tida.

Torsdag 22. januar
På Filmfestivalen kan du i dag 
for eksempel se ’’Saltomortale i 
en likkiste” eller ’’Sommerfugl- 
effekten”.

Fredag 23. januar
Det er fremdeles film, film og 
atter film det dreier seg om. På 
Mack-kjelleren vises ’’Berlin - 
en storbysymfoni”, stumfilm 
med levende musikk av Aede- 
na Cycle. Filmklubben står bak 
arrangementet.

Lørdag 24. januar
Se nattkino: ’’Orgazmo” eller 
’’Trist dyr etter samleie”, beg
ge begynner kl.24.00.

Søndag 25. januar
Siste dag av Filmfestivalen, 
du smart har du allerede siki 
deg billett til publikumsvim 
ren som vises i kveld på Kult 
huset. Reprise av alternati 
kortfilmprogram på Blå Ra.

Mandag 26. januar
Utropia avholder journalii 
kurs for gamle og nye utrop 
ter kl. 17.00.

Tirsdag 27. januar
Debutuka starter opp på ut 
versitetet, med blant annetgi 
tis frokost, PMS-dag på N 
og fest i Bodegaen. På PM 
dagen presenterer ulike stude 
grupper seg med boder og of 
visninger. Dette er din sjanse 
å bli kjent med universitetet 
andre studenter hvis du er 
akademiker.

Hvordan bli journalist på å 
timer? Møt opp på andre del 
Utropias journalistkurs I 
17.00.

Onsdag 28. januar
Debutuka fortsetter med fi 
ballturnering og lysløypesl 
fett. Utropia kommer ut m 
nok et nummer, enten du lil. 
det eller ikke.

Hvis DU vil legge inn noep 
Nord-Norge-banen, kontal 
oss på faks/telefon/e-pos 
ELLER stikk innom Glassbl 
ret på ISV: |
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